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NovjodnošTl ^ W => 
v združenem
delu

..Delavci pri uresničevanju 
I svojega vladajočega položaja v 
j združenem delu in družbi up- 
: ravljajo svobodno, neposredno 

in enakopravno v odnosih 
i demokratične povezanosti ter 
: vzajemne odvisnosti in odgovor

nosti za svoje in celotno druž- 
i beno delo v organizacijah zdru- 
: ženega dela, drugih samouprav

nih organizacijah in skupnostih 
: ter v družbeni celoti."

To je prvi odstavek prvega 
člena osnutka zakona o združe
nem delu, osnutek, ki je pred 
dnevi prišel v osnutek najpo
membnejšega sistemskega za
kona, potem ko smo pred 
dvema letoma sprejeli novo 
ustavo. Osnutek, o katerem bo 
potekala javna razprava vse tja 
do letošnjega novembra, je vse
kakor temelj in pogoj za nadalj
njo izpopolnitev socialističnih 
samoupravnih odnosov, je nov 
pomemben korak k ustvarjalni 
uporabi marksistične znanosti 
in teorije v naši praksi.

Hkrati je to tudi osnova za 
nadaljnje delo pri oblikovanju 
in usklajevanju celotne si
stemske zakonodaje z ustavo. 
Izhodiščna misel zakona je, da 
delavec v združenem delu po
stane dejansko družbeni subjekti 
upravljanja in gospodarjenja s 
pogoji in z rezultati dela. Pr^ko 
tega more skupaj z drugimi de
lavci uresničevati svoj nepo
sredni interes za pridobivanje 
dohodka organizacije združe
nega dela ter osebnega dohod

ka, pri tem pa je ekonomsko
povsem odvisen od uspešnosti 
svojega dela, kot tudi zagotav
ljanja reprodukcijske sposob
nosti združenega dela in na
predka družbene skupnosti kot 
celote. Le tako lahko postane 
delavec v združenem delu no
tranje družbeno gibalo druž
bene reprodukcije ter hkrati 
edina trdna podlaga demokra
tične družbene ureditve. De
lavec bo lahko prek sistema 
združenega dela obvladal celot
no družbeno reprodukcijo in 
sistem politične oblasti, osvo
bajanje dela in delovnega 
človeka pa je tesno povezano z 
odpravljanjem družbene odtu
jenosti človeka.

Zavedati se je tudi treba, da 
zakon o združenem delu z 
Vsemi svojimi členi ne bo pome
nil povečanja dohodka ali 
pridobivanja privilegijev, bo pa 
priložnost za novo angažiranje, 
ki bo dalo rezultate tudi v 
boljšem materialnem položaju 
in dohodku. Omogočil bo to, 
da bodo vsi ljudje v združenem 
delu čutili, da so subjekti, od 
katerih samih je odvisno delo, 
da bodo spoznali koliko veliko 
pomenijo v združenem delu, na 
svojem delovnem mestu.

Zakon o združenem delu 
tako korenito posega v spremi
njanje družbeno ekonomskih 
odnosov, da bodo morali mar- 
sikod res temeljito pretresti 
sedanje razmere in hočeš nočeš 
dodobra spremeniti ustaljene 
samoupravne navade. Gotovo 
pa bo to tu in tam povzročilo, 
da bodo prišli na površje brez-

(Nadaljevanje na 2. strani)

V novi sejni dvorani vhodnega objekta Iskrine poslovne stavbe v Ljubljani je 
bilo v petek, 9. aprila prvo konstitutivno zasedanje skupščine ZP Iskra drugega 
mandatnega obdobja. Udeležili so se ga delegati iz 63 temeljnih organizacij. Na 
predlog sindikalne organizacije so delegati soglasno izvolili novega predsednika 
skupščine ZP Iskra. Predsednik tega najvišjega samoupravnega telesa je postal 
Vladimir Klavs. Za namestnika predsednika so izvolili Naceta Pavlina, za sekre- 
taija skupščine pa Bogdana Mohorja.

Delegati skupščine so v nadaljevanju izvolili tudi Odbor za samoupravni 
nadzor ter na predlog sindikalne organizacije Združenega podjetja skupščinske 
kolegijske izvršilne organe — odbor za program in razvoj, odbor za gospodarsko 
- finančne zadeve, odbor za kadrovsko-socialne zadeve, odbor za inovacije, 
odbor za marketing in informatiko, odbor za organizacijske zadeve, odbor za 
ljudsko obrambo, odbor za družbeno zaščito in odbor za zunanje trgovinsko 
dejavnost.

Skupščinski delegati so na svojem prvem zasedanju izvolili tudi nekatere 
člane kolegijskega poslovodnega organa ter predsedstvo skupščine, po konsti
tutivnem zasedanju pa so se udeležili slovesnosti ob otvoritvi novega vhodnega
objekta v Iskrino stolpnico.

Generalni direktor ZP Iskra Jože 
Hujs je v petek, 9. aprila, izročil na
menu novi vhodni objekt v Iskrino 
poslovno stavbo v Ljubljani. Sloves
nost je bila povezana s prvim zase
danjem skupščine ZP Iskra drugega 
mandatnega obdobja. To zasedanje je 
že bilo v sejni dvorani novega vhod
nega objekta.

Z dograditvijo vhodnega objekta v 
PPG se je končala prva faza graditve 
Iskrinega poslovnega centra na Trgu 
revolucije v Ljubljani. Novi prostori

imajo skupno 1.759 kvadratnih me
trov površin. V pritličju so glavna re
cepcija, prostori za predstavnika turi
stične agencije, garderobe za goste, 
sedežne garniture za obiskovalce in 
srednje velika sejna dvorana, v kateri 
je bila, kot že rečeno, prva seja nove 
skupščine ZP Iskra.

Dvorana je izredno funkcionalna in 
primerna za najrazličnejša srečanja. Je 
izredno sodobna in prijetna, v njej pa 
je prostora za nekaj več kot sto ljudi. 
Gotovo je, da smo v Iskri še kako

Vladimir Klavs novi predsednik skupščine ZP Iskra. Delegati skupščine 
drugega mandatnega obdobja so izvolili tudi novi odbor za samoupravni 
nadzor, skupščinske kolegijske izvršilne organe in nekatere člane kolegij
skega poslovodnega organa.

KSilHgi
V petek 9. aprila t. L je generalni direktor ZP Iskra Jože Hujs predal namenu 

novi vhodni objekt v našo stolpnico. Po slavnostnem govoru je najzaslužnejšim 
izročil grafike slikarja Andreja Jemca.

INDUSTRIJA TELEKOMUNIKACIJ

Ugodne izvozne možnosti 
za števce

TOZD Števci lani glede na svetov
no recesijo ni načrtovala (še posebno 
ne v Zahodni Evropi) povečanja izvo
za glede na 1. 1975. V planu je bil zato 
predviden izvoz v vrednosti 4,200.000 
USA dolarjev. Pri tem pa so že ob 
koncu L 1975 in v začetku 1. 1976 
ugotovili, da bo na domačem trgu 
zaradi zaostrenih plačilnih pogojev in 
pomanjkanja investicijskih sredstev 
prodaja padla. Ker pa nikakor niso 
želeli zmanjšati že določenega obsega 
proizvodnje, saj je bilo predvideno 
celo minimalno povečanje, je vodstvo 
omenjene TOZD posredovalo pri Iskra 
— Commercu za pospešeno prodajo na 
področja, kamor dosedaj še ni izvažala 
svojih izdelkov. Napori so obrodili 
tudi sadove. Tako so poleg novih na
ročil v manjšem obsegu dobili tudi 
večja — najprej iz Venezuele. Izvoz v 
to deželo bo letos znašal že preko 2

mio USA dolarjev, kar je več kot 
podvojena vrednost glede na prejšnja 
leta. Nadaljnji večji naročili sta pris
peli s področja Jugovzhodne Azije in 
AvstraUje, kamor še niso izvažali. 
Vrednost dosedanjih naročil s tega 
področja bo že letos znašala preko 
800.000 USA dolarjev. Na osnovi tega 
je realno predvidevati, da bo celoletni 
izvozni plan TOZD Števci znatno pre
sežen in bo dosegel najmanj 5 mio 
USA dolarjev. Tako optimistične 
ocene potrjuje tudi že izvoz v prvem 
četrtletju, saj je presežen po planirani 
dinamiki s 40 % oziroma za 1,4 mio 
dolarjev. Tako bo lahko tovarna kljub 
zmanjšanim prodajnim možnostim na 
domačem trgu vseeno lahko povečala 
vrednost celotne proizvodnje za prib
ližno 5 % v primerjavi z lanskim 
letom.

V. B. R.

Slavnostni otvoritvi novega vhodnega objekta so prisostvovali malone vsi, ki so 
si prizadevali za dograditev naše stolpnice in vhodnega objekta, torej za dokon
čanje prve gradbene faze. _

Dograjen vhodni objekt v PPG
potrebovali prav takšno dvorano, kajti 
dosedanji sestanki in prireditve mno
gih Iskrinih delavcev v Ljubljani so 
morali biti v zasilnih prostorih v drugi 
kleti poslovne stavbe, in to v obratu 
dmžbene prehrane.

Novi vhodni objekt bo omogočil 
hkrati tudi to, da poslovnih partnerjev 
poslej ne bo treba več voditi v notra
njost stavbe, pač pa bodo pogovori 
lahko potekali v veliki avli pritličnega 
vhodnega objekta.

Kot že rečeno, je nove prostore 
odprl generalni direktor ZP Iskra Jože 
Hujs.

V uvodnem govoru je najprej orisal 
vzroke, zaradi katerih smo se odločili 
za graditev tega prepotrebnega objek

. m
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ta za takšno organizacijo kot je ZP 
Iskra ter opozoril na tiste Iskrine de
lavce, ki so največ prispevali, da je 
Iskrin poslovni 'center z ra stel takšen, 
kot je ... Z dograditvijo vhodnega 
objekta se bo število delavcev v Po
slovnem centru povzpelo že na več 
kot tisoč, vsem pa so zagotovljeni 
sodobni delovni pogoji.

Generalni direktor se je zatem zah
valil graditeljem in tistim, ki so vodili 
dela, za vložen trud in prizadevanje, 
najzaslužnejšim pa je podelil grafike - 
delo priznanega slovenskega slikaija, 
grafika in kiparja Andreja Jemca. Gra
fika predstavlja Iskrino poslovno stav
bo. Priznanje so prejefi projektant 
Trga revolucije Edo Ravnikar, general
ni direktor Ljubljanske banke Metod 
Rotar, projektantka investicijskega 
zavoda za izgradnjo Trga revolucije 
Marija Berlič, v. d. direktor organi
zacije posebnega pomena Iskra ISE 
(Invest servis) Marjan Dvoraček, grad
beni nadzor Iskra ISE Anton Gros, 
nadzor arhitekture Boštjan Hafner, 
generalni direktor ZP Iskra Jože Hujs, 
direktor IZTR Jurij Jensterle, vodja 
nadzora Iskra ISE Karel Kobler, 
nadzor strojnih instalacij Iskra ISE 
Arnold Krapša, donedavni predsednik 
skupščine ZP Iskra Vladimir Logar, 
svetovalec generalnega direktorja 
Ljubljanske banke Marjan Masterl, 
glavni direktor Iskra Commerce lija 
Medič, gradbeno finančna operativa 
Iskra ISE Albert Mlekuš, predsednik 
delavskega sveta skupnih služb Iskra 
BI Široka potrošnja Albin Pahor, nad
zor električnih instalacij Iskra ISE 
Jože Pirih, koordinacija med izva
jalcem in IZTR, Andreja Ranfl, pred
sednik gradbenega odbora Davorin 
Savnik, direktor področja za marke
ting ZP Iskra Anton Stipanič in direk
tor tehničnega sektorja Iskra ISE 
Marijan Štraus.

~

■■■■■•■•"■■•■■••■■••■■■••■»■••••••i......C Udeleženci slavnostnega odprtja novega vhodnega objekta poslušajo govor generalnega direktorja.
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Ob 120 — letnici rojstva

Naš veliki 
znanstvenik in 
izumitelj 
Nikola Tesla
LETOŠNJE LETO LETO NIKOLE TESLE

Skromna vasica Smiljan pri Gospiču sredi skope, kamenite Like, je leta 
1856 rodila velikega sina, elektrotehnika, velikega znanstvenika, izumi
telja, človeka, ki je vse svoje plodno življenje posvetil širokemu področju 
elektrotehnike — Nikolo Teslo.

Nikola Tesla je študiral v Grazu in Pragi, deloval v Budimpešti in 
Parizu, leta 1884 pa je odšel v Ameriko. Prva tri leta svojega življenja v 
Ameriki je Nikola Tesla deloval družno z velikim znanstvenikom in izu
miteljem Thomasom Alvo Edisonom, leta 1887 pa je osnoval lasten elek
trotehniški laboratorij, v katerem je nato sam odkrival dotlej še številne 
neznanke s področja elektrotehnike.

V tem obdobju je Nikola Tesla z bogatim znanjem in globoko znan
stveno ustvarjalnostjo dal svetu neštevilna odkritja, spoznanja in kon
kretne rezultate svojega znanstvenoraziskovalnega dela, s katerimi seje 
vsekakor vpisal med tiste redke in plodne genije, ki so za svojega življenja 
človeštvu dali polne roke novega, pomembnega. Delo Nikole Tesle lahko 
razdelimo v dve obdobji. V prvem je bilo njegovo najpomembnejše funda- 
mentalno odkritje polifaznega sistema za prenos električne energije (indu
strijski motor ter ustrezni transformatorji in generatorji).

V drugem obdobju je bilo njegovo osrednje delo odkritje visokofrek
venčnih in visokonapetostnih tokov, nadalje pa tudi odkritje bistvenih 
elementov radiotehnike (resonance, antene, detektorji). Njegovo znan
stveno delovanje je obsegalo področja večfaznih sistemov, prenosa 
električne energije, obdelal je metodo efektivne uporabe izmeničnega 
toka, izumil pa je tudi načelo rotirnega stroja. Razen tega je Nikola Tesla 
patentiral tudi številne svoje izume s področja radijske tehnike. Prav 
gotovo je življenjski opus Nikole Tesle nadvse bogat, saj je patentiral v 
celoti nad 700 svojih izumov.

Ob stoletnici njegovega rojstva so v priznanje njegovega bogatega 
deleža na znanstvenem področju elektrotehnike enoto za gostoto magnet
nega toka poimenovali po njem — tesla.

Nikola Tesla je v starosti 87 let v New Yorku leta 1943 sklenil svoje 
bogato znanstveno in izumiteljsko življenje. Čeprav je večino svojega živ
ljenja preživel v Ameriki pa je vse do svoje smrti ostal zvest svoji 
domovini, kar dokazuje tudi to, da je v daljnih Združenih državah Ame
rike javno podprl naš narodno-osvobodilni boj v I. 1941.

Na seji odbora zveznega zbora skupščine SFRJ za družbenogospodar
ske odnose, 19. februarja v Beogradu, so delegati podprli zahtevo sabora 
SR Hrvatske, naj bi razglasili leto 1976 za ..leto Nikole Tesle". Odlok o 
tem je potem sprejel zvezni izvršni svet.

Tako bomo letos v Jugoslaviji proslavljali 120-letnico rojstva Nikole 
Tesle, enega naših najpomembnejših znanstvenikov, ki si je priboril v 
mednarodni sredini ime svetovnega slovesa.

Osrednja proslava 120-letnice rojstva Nikole Tesle bo v Zagrebu. Pro
glasitev „Leta Nikole Tesle" naj bi pomenila, po mnenju delegatov zvez
nega zbora skupščine SFRJ in znanstvenikov, veliko spodbudo za nadalj
nji razvoj znanosti in izumiteljstva v naši domovini, hkrati pa naj bi čim 
bolj povezovali znanost in izumiteljstvo z našim gospodarstvom.

-J. C.-
■---------------- ------------------------------------------------------------------------------ J

Koroški Slovenci v Iskri
Minuli teden je bila na obisku v 

Sloveniji skupina koroških Slovencev 
— dijakov celovške slovenske gimna
zije. Vsi so tudi člani mladinskega 
nogometnega društva Slovenskega 
atletskega kluba iz Celovca. V Slo
veniji so bili na povabilo Nogomet
nega kluba Olimpija ter med obiskom 
odigrali tudi dve tekmi - prvič s so
vrstniki iz Olimpije, drugič pa iz Slo
vana.

Dijaki slovenske gimnazije iz Celov
ca so si v ponedeljek ogledali tudi 
Iskrino poslovno stavbo v Ljubljani 
ter se se šli s predstavniki tamkajšnje 
mladinske organizacije. Pogovarjali so 
se predvsem o položaju slovenske 
narodnostne manjšine v Avstriji ter v

NOVI ODNOSI 
V ZDRUŽENEM DELU j

(Nadaljevanje s 1. strani) j
brižnost in odpori ene ali druge : 
barve. Najpomembneje je zdaj, | 
da se v javno razpravo vključijo ■ 
vsi delavci, kajti izpopolnje- l 
vanje osnutka tega pomemb- j 
nega dokumenta ni le stvar j 
pravnikov in izvedencev ali pa 5 
političnih funkcionarjev. Vsi si j 
moramo prizadevati, da bi novi : 
zakon resnično razumeli in ga ! 
občutili, živeli z njim, seveda pa » 
podrobno preučili, dali svoje : 
pobude in pripombe ter ga tako j 
potrdili. •
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zvezi s tem predvsem o nedavnem 
protestnem zborovanju v Celovcu. 
Kot je znano, se je tega demonstra
tivnega pohoda udeležilo od 3.000 do 
3.500 slovenskih Korošcev pa tudi 
veliko naprednih Avstrijcev.

Predstavniki mladinske organizacije 
iz PPC so mlade goste seznanih tudi z 
delom in organiziranje mladih v Iskri 
oboji pa so izrazili željo po nadaljnjem 
sodelovanju, pa naj bo to na športnem 
ali drugih področjih.

Beseda je, razumljivo, tekla tudi o 
športni dejavnosti Slovencev na av
strijskem Koroškem. Ta dejavnost je 
združena v Slovenskem atletskem 
klubu, ki ima sedež v Celovcu. Vanj je 
včlanjenih okoli 200 športnikov. 
Trenutno ima klub dve sekciji - nogo
metno in teniško, v načrtu pa imajo še 
ustanovitev sekcije za namizni tenis in 
košarko. Vse je seveda odvisno od 
denaija, saj je pomanjkanje finančnih 
sredstev gotovo eden hujših proble
mov, s katerim se bori ta slovenski 
športni klub v Avstriji.

Mladi gostje so povedali, da po
manjkanje denaija kljub vsemu ni 
najhujši problem, s katerim se sreču
jejo slovenski športniki na avstrijskem 
Koroškem — še bolj jih boli odnos 
mnogih nazadnjaških Avstrijcev do 
slovenske manjšine, katerih prezir 
občutijo tudi športniki. Naredko 
morajo člani Slovenskega atletskega 
kluba na tekmah poslušati žalitve in 
poniževanja gledalcev, pa tudi tekmo
valcev. Posebno poglavje so tudi sod
niki, ki so jim že vehkokrat z dejanji in 
besedami dali vedeti, da Slovenski 
atletski klub iz Celovca ne bo žel 
uspehov vse doslej, dokler bo nosil 
takšno ime kot ga ima zdaj.

LD

Solidarnost 
do rudarjev 
zalitega rudnika 
Kanižarica

Vselej doslej, kadar je to terjala 
priložnost, so se delavci sem iške Iskre 
izkazali s svojo solidarnostjo. Tudi. ko 
je naravna katastrofa prizadela po
membno belokranjsko delovno orga
nizacijo rudnik Kanižarico, sem iški 
Iskraši niso obstali ob strani. Akcija, 
naj bi pomagali rudarjem rudnika 
Kanižarica, ki ga je pred tedni zalila 
voda in onemogočila 430 rudarjem, 
da bi z delom v njem nadaljevali in si 
služili svoj vsakodnevni kos kruha, je 
pri vseh članih delovnega kolektiva 
naletela na popolno razumevanje in 
pripravljenost po danih možnostih 
pomagati prizadetim.

Obveljal je predlog, naj bi celotni 
delovni kolektiv na sicer prosto so
boto 10. aprila normalno delal, zaslu
žek tega dne pa naj bi delavci naše 
semiške organizacije namenili za 
pomoč prizadetim rudarjem v Kaniža
rici.

Nedvomno je ta odločitev delavk 
in delavcev OZD Kondenzatorji izraz 
globoke solidarnosti do vseh, ki jih je 
katastrofa močno prizadela.

-J. C.-

INDUSTRIJA EMO CELJE

TOZD Rite lani
sorazmerno
ugodno

Temeljna organizacija združenega 
dela Frite v celjskem EMO, v kateri je 
zaposlenih približno petdeset delavk 
in delavcev, je lansko poslovno leto 
zaključila sorazmerno dobro, čeprav 
ni izpolnila niti proizvodnega niti pro
dajnega plana. Vse leto je morala ta 
TOZD delati z zmanjšanimi zmoglji
vostmi, to pa predvsem zaradi manj
šega povpraševanja po njihovih izdel
kih.

Zaradi takšnega stanja na tržišču so 
imeli vse leto precejšnje zaloge že 
narejenih frit, oz. surovin. Zaloge frit 
jim je uspelo nekoliko zmanjšati pred
vsem z nižjo proizvodnjo in ne toliko 
s prodajo.

Največji odjemalec njihovih izdel
kov so temeljne organizacije v samem 
EMO zlasti TOZD Posoda, precej frit 
pa prodajajo tudi Gorenju iz Velenja, 
Metalcu iz Gornjega Milanovca, 
„Borisu Kidriču" iz Struge in Elek
tronski industriji iz Niša.

Lani so morali v TOZD Frite zaradi 
pomanjkanja nekaterih surovin re
ševati številne tehnološke probleme 
ter se preusmeriti na dmge materiale. 
Poleg tega so razvili tudi novo, tako 
imenovano Titan frito, ki je neobčut
ljiva na sulfate, ter začeli z razvojem 
emajlov za bojlerje.

Zaradi nejasnega položaja na trži
šču so nekaj frit tudi uvozili, nekaj pa 
so jih kupili na domačem tržišču.

Z veseljem ugotavljajo, da se je lani 
kakovost njihovih izdelkov precej 
izboljšala. Na začetku leta so imeli 
resda nekaj težav, ker so morah upo
rabljati različne nadomestne materiale 
in je bila kakovost nekoUko slabša, 
pozneje pa se je položaj na tržišču 
surovin izboljšal, to pa je omogočilo 
tudi boljšo kakovost končnih izdel
kov.

Kljub razUčnim, že omenjenim 
težavam, so lansko poslovno leto za- 
ključih s pozitivnim finančnim rezul
tatom. Groba analiza stroškov kaže, 
da so troših material v enakem obsegu 
kot leto prej, s čemer pa ne morejo 
biti zadovoljni, saj je bil lani eden nji
hovih osnovnih ciljev znižati materi
alne stroške. Nekatere postavke v stro
ških poslovanja so bile celo višje kot 
leta 1974 zaradi različnih prispevkov.

Čeprav so lansko poslovno leto 
zaključili sorazmerno ugodno, pa v 
TOZD Frite poudarjajo, da bodo 
težave, s katerimi so se srečevali ver
jetno letos še večje. Pri tem opozar
jajo predvsem na zaprtost tržišča, saj 
je na dlani, da bodo morale vse tovar
ne posode letos znižati proizvodni 
program. Bojijo se tudi težav, kakršne

(Nadaljevanje na 3. strani)

Novi odbori skupščine ZP
Na predlog sindikalne konference ZP Iskra je njen predsednik Jože Čebe
la predlagal naslednje člane v nove odbore skupščine:

ODBOR ZA KADROVSKO SOCIALNE ZADEVE
Kavčič Peter, predsednik 
Kokelj Živko, nam. preds. 
Kosovel Metka 
Logonder Silvo 
Kocmur Jožica 
Veninšek Stane 
Vizjak Slavko 
Franetič Marija 
Drobnič Simon 
Drašler Janez 
Levovnik Vera

ODBOR ZA INOVACIJE

Kobe Marjanca, predsednik 
Škofič Jože, nam. pred sed. 
Kos Leon_
Kolenko Štefka 
Pajtel Adi 
Pirc Dušan 
Kragelj Dušan 
Pristovšek Janko 
Štefanič Drago 
Jurjevčič Miroslav 
Fon Stane

ELEKTROMEHANIKA
AVTOELEKTRIKA
IEZE
ELEKTROMEHANIKA
IEZE
EMO
EMO
ŠIROKA POTROŠNJA 
AVTOMATIKA 
ISKRA COMMERCE 
Skupne dejavnosti

Skupne dejavnosti
ELEKTROMEHANIKA
AVTOMATIKA
ELEKTROMEHANIKA Pajtel
IEZE
IEZE
EMO
EMO
AVTOELEKTRIKA 
ŠIROKA POTROŠNJA 
ISKRA COMMERCE

ODBOR ZA MARKETING IN INFORMATIKO
Penko Silvo, predsednik
Tomšič Bogdan, nam. preds.
Tomšič Jože
Kuhar Franc
Orožen Anton
Gabrič Vekoslav
Plevnik Ika
Polovšek Olga
Kralj Karlo
Šober Jože
Trojar Marjan

ŠIROKA POTROŠNJA
ISKRA COMMERCE
ELEKTROMEHANIKA
ELEKTROMEHANIKA
IEZE
IEZE
EMO
EMO
AVTOELEKTRIKA 
AVTOMATIKA 
Skupne dejavnosti

ODBOR ZA ORGANIZACIJSKE ZADEVE
Panza Franjo, predsednik 
Stare Stane, nam. pred sed.
Pivk Ivan 
Treven Marjan 
Šunta Franc 
Kapus Anica 
Bratina Vladimir 
Slejko Humbert 
Kavčič Franc 
Bilodžerič Jure 
Šoukal Vito

ODBOR ZA LJUDSKO OBRAMBO
Klavs Vladimir, predsednik,
po položaju predsednik Skupščine
Stipanič Anton
Mihev Aleksander
Kačič Metod
Držaj Boris
Medič lija
Preska r Stane, po položaju 
sekretar ZK ZPI 
Čebela Jože, po položaju 
predsednik sindikata ZPI 
Pavlica Miloš, po položaju 
predsednik ZSM ZPI

EMO
Skupne dejavnosti
ELEKTROMEHANIKA ,
ELEKTROMEHANIKA
IEZE
IEZE
EMO
AVTOELEKTRIKA 
ŠIROKA POTROŠNJA 
AVTOMATIKA 
ISKRA COMMERCE

I
I

ZP ISKRA (
ELEKTROMEHANIKA 
ELEKTROMEHANIKA 
ELEKTROMEHANIKA 
ISKRA COMMERCE

(

I
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Raziskovanje zraščeno
v združeno delo

Bolj ko se razvijajo samoupravni 
odnosi, bolj se tudi znanstveno raz
iskovalna dejavnost vrašča v zdru
ženo delo in postaja njegov nepogreš
ljivi del. Tako je ugotovil predsednik 
upravnega odbora Kidričevega sklada 
inž. Marko Bulc, ko je v preteklem 
tednu podelil letošnje Kidričeve na
grade. Poleg Kidričevih nagrad, ki so 
jih tokrat prejeli prof. dr. Marja Bor
štnikova, prof. dr. France Čeme, do
cent dr. Josip Globevnik, akademik 
prof. dr. Dušan Hadži in akademik 
Josip Vidmar, so podelili še 16 nagrad 
sklada Borisa Kidriča in 13 nagrad za 
iznajdbe in izpopolnitve. Med temi 
nagrajenci sta, kot s ponosom ugotav
ljamo, tudi dva raziskovalca Iskre, 
dipl. inž. Anton Vencelj in dipl. inž. 
Franc Levovnik.

Priznanja za iznajdbe in izpopol
nitve so bila podeljena predvsem za 
vrsto tehničnih in tehnoloških izbolj
šav v samem laboratorijskem, kot tudi 
v proizvodnem delu. Med trinajstimi 
nagradami s tega najbolj konkretnega 
področja je bilo podeljeno priznanje 
tudi docentu dr. Janezu Trontlji^ dipl. 
ing. Milanu Mežaku, dipl. ing. Antonu 
Venclju in dipl. ing. Francu Levov
niku za izum „Izvedba precizijskega 
elektronskega števca električne ener
gije razreda 92 in 0,5."

„Precizijski elektronski števec elek
trične energije je zamenjal dosedanji 
precizijski indukcijski števec za velike 
potrošnike električne energije.

Nova izvedba vsebuje nekatere

originalne rešitve, ki dajejo povečan* 
točnost meritev energije. Števec je ž? 
odobril Zvezni zavod za mere," je bil° 
rečeno v obrazložitvi k nagradi. i

Prav priznanje, ki so ga dobili v j 
okvim Kidričevih nagrad naši raz iško- ] 
valci Iskre izpričuje tisto najbolj tesno ! 
povezanost med znanstvenim in zdru- i 
ženim delom, o katerem je govoril , 
predsednik upravnega odbora ing; i 
Marko Bulc. S tem pa je tudi najbolj ; 
uresničena zamisel pokojnega Borisa , 
Kidriča, ki je bil hkrati marksistični i 
teoretik in mislec, hkrati pa tudi , 
državni gospodarski praktik. Kidrič je i 
sprožil pospešeno raziskovalno del° 
zlasti v času kominformske obkolitve

Jugoslavije in postavil zahtevcy da ! 
mora biti socialistična Jugoslavija tudi 
v tem pogledu sposobna lastnega , 
življenja in kljubovanja. V današnjih j 
pogojili se ta Kidričeva misel obratno- . 
a nič manj aktualno pojavlja v pogojih ] 
vse bolj odprtega sveta in vsestranske j 
gospodarske menjave, zaradi česar pa , 
je naša čim višja raven znanosti h1 , 
tehnike tem bolj nujna. ,

mak s
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Mohor Bogdan, po položaju 
glavni urednik ZRI 
Žmavc Marjan, po položaju 
generalni sekretar ZRI

ODBOR ZA DRUŽBENO SAMOZAŠČITO

Korošec Viktor, predsednik 
Cvar Jože, nam. pred s.
Mihalič Pavel 
Hrženjak Stane 
Slatinek Franc 
Rutar Janko 
Gregorač Lojze 
Debelak Jure 
Irižanin Milorad 
Pogačnik Jože 
Glavan Marina

AVTOMATIKA
ISKRA COMMERCE
ELEKTROMEHANIKA
IEZE
EMO
AVTOELEKTRIKA 
ŠIROKA POTROŠNJA 
AVTOMATIKA 
Skupne dejavnosti 
D PO 
DPO

ODBOR ZA ZUNANJETRGOVINSKO POSLOVANJE
ELEKTROMEHANIKA
EMO
IEZE
AVTOELEKTRIKA
ŠIROKA POTROŠNJA
AVTOMATIKA
ISKRA COMMERCE
Skupne dejavnosti
DPO
DPO
DPO

PerkoIj Franc, predsednik 
Vajdetič Jože, nam. preds.
Baznik Franc 
Hmeljak Dari 
More Jaka 
Luksa Marjan 
Kranjc Ludvik 
Tekavec Zdravko 
Križnar Franc 
Gebela Jože 
Pavlica Miloš

ODBOR ZA SAMOUPRAVNI NADZOR

Tribušon Božo, predsednik 
Kmetič Franc, nam. pred sed.
Mazek Henrik 
Oolarič Jože 
Vidmar Alojz 
Žlender Emil 
St roma n Rado 
'glič Božo 
Urankar Alojz 
Podstudenšek Marjan 
Lipoglavšek Stane
Ha predlog sindikalne organizacije Z P, je Skupščina soglasno izvolila na
zadnje kolegijske izvršilne organe skupščine ZP ISKRA:

ODBOR ZA PROGRAM IN RAZVOJ:

Levovnik Franc, predsednik 
Jelenc Janko, nam. predsed.
Klemenčič Bojan 
jan Franc 
Stefančič Janez 
Pešec Miloš 
Kroflič Vlado 
Bašin Dušan 
Pukl Jože 
pesen Marjan 
Vidmar Stojan

AVTOELEKTRIKA
ELEKTROMEHANIKA
ELEKTROMEHANIKA
IEZE
IEZE
EMO
EMO
ŠIROKA POTROŠNJA 
AVTOMATIKA 
ISKRA COMMERCE 
SKUPNE DEJAVNOSTI

ELEKTROMEHANIKA
ŠIROKA POTROŠNJA
ELEKTROMEHANIKA
IEZE
IEZE
EMO
EMO
AVTOELEKTRIKA 
AVTOMATIKA 
ISKRA COMMERCE 
Skupne dejavnosti

ODBOR ZA GOSPODARSKO FINANČNE ZADEVE:

Petelin Milan, predsednik 
Mihelin Angelca, nam. preds.
Vrhovec Andrej 
Osojnik Vito 
Oogala Marina 
Kalar Jožica 
Volf Kristina 
Štrukelj Majda 
Cvetek Jože 
Marc Jože 
^etič Danijel

IEZE
EMO
ISKRA COMMERCE
ELEKTROMEHANIKA
ELEKTROMEHANIKA
IEZE
EMO
AVTOELEKTRIKA 
ŠIROKA POTROŠNJA 
AVTOMATIKA 
Skupne dejavnosti

aKcija .jvjladi novinarji1

Mladi Iskraši, vključite se!
Predsedstvo republiške konference 

Zveze socialistične mladine Slovenije 
111 revija Mladina sta razpisala akcijo 
»Mladi novinarji". V nekaterih sloven- 
sMh mestih je akcija tako dobro zaži- 
Vela, da bodo mladi kmalu prejeli prve 
Ograde in priznanja in seveda tudi 
kovinarske izkaznice. V Kranju se je 
23 sodelovanje prijavilo veliko mladih, 
kekaj je tudi Iskra še v. V naši delovni 
°rganizaciji so zaposleni predvsem 
fkladL Ponovno vabimo vse mladinke 
•k mladince, ki jih novinarstvo priv-

rOZD FRITE LANI
Sorazmerno ugodno

(Nadaljevanje z 2. strani) 
?° imeli lam z nakupom surovin za 
^delavo frit. Zato so si za letos že 
^stavili več konkretnih nalog, s kate- 
kmi bodo skušali omiliti probleme 
Prodaje oz. nakupa surovin. Pri tem 
kktneravajo vso pozornost posvetiti 
^ožnostim za preusmeritev oz. razši- 
tifev proizvodnega programa, možno- 
sti, da bi zamenjali drage materiale s 
?ekejšimi, temeljito nameravajo raz
dati tržišče, še naprej zmanjševati 
Proizvodne stroške ter krepiti samo
upravno in delovno zavest zaposlenih. 
yso skrb bodo letos kot pravijo, 
kamenili tudi obveščenosti članov 
kolektiva.

Morda še nekaj številk: celotni 
kohodek je lani znašal nekaj manj kot 
6 milijonov dinarjev, dohodek pa 

Približno 5 milijonov in pol. Poprečni 
^ebni dohodek je znašal lani 3.336 
V L. D.

lači, pa do sedaj morda še niso zbrali 
poguma, da bi kaj zapisali za naš ali 
kak drug časopis, naj se vključijo v 
Center za obveščanje in propagando 
pri predsedstvu občinske konference 
ZSMS Kranj.

V petek, 16. aprila, ob 18. uri bo v 
sejni sobi št. 14 Skupščine občine 
Kranj ustanovni sestanek aktiva mla
dih novinarjev. Glavni urednik časo
pisa GLAS, tovariš Igor SLAVEC, bo 
mladim novinarjem in literatom 
govoril o novinarstvu. Na sestanku se 
bomo pogovorili o nadaljnjem delu in 
nalogah. Zvedeli boste, o čem in kako 
naj pišete, vse o akciji „Mladi novi
narji" in še marsikaj.

Mladi smo. Starejši ljudje nam zelo 
radi očitajo neresnost, nedelavnost 
ipd. Mislim, da se glede tega vsi stri
njate z mano. Zato se moramo mladi 
zavedati, kako zelo pomembno je pra
vilno in pravočasno obveščanje o 
našem delu, potrebah, željah in 
zastavljenih nalogah. Tudi uredniški 
odbori glasil naših delovnih 
organizacij si morajo prizadevati za 
popularizacijo omenjene akcije, hkrati 
pa mladim odpreti svoje strani ter si s 
tem obogatiti vsebino.

Seveda pa še zdaleč ni nujno, da bi 
mladi pisali samo o svojih lastnih 
problemih. Dolžnost in pravica mladih 
je, da pišemo o skupnih prizadevanjih 
subjektivnih sil v izgrajevanju na 
ustavi temelječih odnosov v sami 
delovni kakor tudi družbenopolitični 
skupnosti.

Center za obveščanje in propagando 
Alojz Boc

Se dovolj zavedamo resnosti položaja?
Novi način plačevanja, oz. izredno kratek rok plačil je postavil pred 

poslovne ljudi v naši državi vrsto novih nalog in — novih problemov.
Zlasti v Industriji izdelkov za široko potrošnjo je specifičnost prodaje 

v sezonah skoraj kritična, namreč vse končne izdelke po večini proda
jamo v sezonah od septembra do marca. Ostali del leta pa se dela na 
zaloge, kar gotovo zahteva sorazmerno visoko mero obratnih sredstev za 
normalno obratovanje. Zanimalo nas je, kaj mislijo o tem v široki potroš
nji. Dobili smo zanimive odgovore.

Ciril Močnik, direktor TOZD Idrija:
„Zvezni organi so sprejeli ta ukrep 

dve leti prepozno. Novi način plače
vanja lahko samo pozdravimo, saj bo 
zagotovil ažurno plačevanje in ublažil 
kronično nelikvidnost. Gotovo bo 
prve tri do štiri mesece nastala zadre
ga.' Po moje se bodo po tem času 
pokazali pozitivni rezultati. Komerci
alne službe po vsej Jugoslaviji pa so 
dobile nove naloge in se bodo morale 
prav gotovo okrepiti, saj bo način pla
čevanja zahteval nekajkrat več dela. 
Prodajali bomo in kupovali le manjše 
količine končnih izdelkov in poliz
delkov in ne več naročali zalog za 
nekaj mesecev. Vsekakor ne bo lahko 
biti komercialist ob skrbeh za čim 
manjšo vezavo obratnih sredstev. 
Imam občutek, da se prodaja v naši 
branži tega dobro zaveda in ažurno 
ukrepa, čeprav zaradi tržnega položaja 
rezultati niso vedno vidni.

Pomanjkanje obratnih sredstev je 
povsod velik zalogaj, ki ga bo morala 
predvsem pogoltniti trgovina in prav 
tu bodo najbrž nastala ozka grla, ker 
bo trgovini manjkalo denarja. To bo 
seveda nujno vplivalo na poslovanje, 
ker industrija ne bo mogla delati „na 
zalogo", če bo hotela dobro poslo
vati."

kopičijo že zdaj in po trezni presoji 
lahko sklepamo, da bo trgovina z 
novim načinom plačevanja prevze
mala še manj zalog. Tako bodo konč
ni izdelki ležati v naših skladiščih in 
vezati obratni kapital. Menim, da se ne 
moremo in ne znamo pripraviti h 
ukrepom, čeprav vemo, kaj nas čaka. 
Torej vse kaže, da bo še več obratnih 
sredstev vezanih, v zalogah, razen, če 
se ne bo položaj na trgu bistveno spre
menil v najkrajšem času, kar pa je 
malo verjetno."
MARTIN LAZAR, vodja montaže v 
Idriji:

„V našem gospodarstvu je treba 
presekat gordijski vozel nelikvidnosti. 
Zato lahko meč plačilnega sistema, ki 
smo ga uvedli s prvim aprilom samo 
pozdravimo. Saj je postalo plačevanje 
že prava burka. Pred plačilnim dnem 
se je navadno odpravila vrsta ljudi na 
mučeniško pot izterjave. Kdor je bil 
dovolj vztrajen in je trmasto odganjal 
upnike, je imel celo upanje, da mu 
bodo dolg brisati. Torej je bilo temu 
nujno treba napraviti konec.

Dmgo vprašanje je pomanjkanje 
obratnih sredstev. Pred leti je stališča

Leto 1976 
— leto 
delovnih 
akcij

Slavnostna govornica Ana Pajič 
iz Brčkega je pozneje ponesla 
štafeto mladosti

TOZD in zunanjih faktorjev uredila 
močna finačna injekcija gospodarstvu. 
Tako so rešiti problem, da se denar ni 
več zbiral v industriji odtujenih insti
tucijah.

Položaj pa se je po mojem mnenju 
spet ponovil, zato je nujno, da se de
narna masa vrne v neposredno uprav
ljanje gospodarstvu. So pa še dmge 
rešitve, tako predvsem zmanjšanje 
zalogi ažurna nabava in prodaja, ki 
bosta skrbeli za nemoteno proiz
vodnjo ob minimalnih zalogah.

Prav tako sta potrebni pametna 
razvojna in investicijska politika, ki 
bosta zagotoviti rentabilnost. Ne 
moremo pričakovati večjega reševanja 
problema obratnih sredstev od zunaj, 
ampak je treba le-ta zagotoviti znotraj 
TOZD in OZD. p Kotar

FRANC FEFER, direktor TOZD 
Vrhnika:

„Novi ukrep bo za nas deloval 
skoraj gotovo negativno. Zaloge se

POPRAVEK

V 14. številki našega glasila je 
ponovno prišlo do bistvenih tiskarskih 
napak na 3. strani v članku z 
naslovom „Kje so ovire? “ V tretjem 
odstavku so bile pomotoma zadnje 
štiri vrstice vstavljene iz besedila neke
ga drugega članka. Zato se pravilno 
besedilo glasi takole: „Bistvo je bilo v 
oceni stanja v lastni DO in topo vrsti 
pojavov, kot so navedeni v poročilu 
družbenega pravobranilca samo
upravljanja SRS. Zato so biti k raz
pravi povabljeni tudi delavci strokov
nih služb, ki naj bi odgovarjati na 
konkretna vprašanja delegatov v zvezi 
s tem.

V šestem odstavku istega članka se 
besedilo glasi: „Podatek, da 60% 
zaposlenih nima ustrezne izobrazbe in 
da je 40 % članov kolektiva celo brez 
osemletke, terja, da DO omogoči sled
njim vsaj pridobitev osnovnošolske 
izobrazbe."

V zadnjem osmem odstavku, pa se 
prvi stavek pravilno glasi: „Naj ob 
koncu omenimo še to, da je bila v 
Elektromehaniki to prva skupna kon
ferenca temeljnih delegacij, ki delegi
rajo delegate v skupščine družbenopo
litičnih skupnosti, ki je bila „legali- 
zirana".

Bralcem se za napake vljudno 
opravičujemo.

Pred 30. leti je, v eni taki pomladi, na iniciativo tov. Tita prihrumela 
..mladost" v majhno bosansko mestece—Brčko. Prišla je mladina vseh 
naših narodov in narodnosti, da s svojo zagnanostjo, pesmijo in delom 
podari svobodni domovini. Partiji in tov. Titu 90 km dolgo progo od 
Brčka do Banovičev. Puške so zamenjale lopate in krampi, vojna bojišča 
pa nešteta, gradbišča. Cilj je ostal isti — nadaljevanje revolucije, izgradnja 
socialistične samoupravne družbe.

Prvega aprila 1976, zbrani kot pred tridesetimi leti, smo proslavili 
obletnico MDA. Hkrati s tem pa so tisoči vojaki, pionirji, delavci in ostali 
meščani z dolgim aplavzom pospremili štafeto mladosti z najlepšimi 
pozdravi in željami ob 84. rojstnem dnevu tovariša Tita. Pred tem pa je 
bil defile okrog 1500 nekdanjih in sedanjih brigadirjev. S pesmijo „Druže 
Tito mi ti se kunemo" je označen začetek velikega ljudskega zbora, na 
katerem je sodelovalo nad 20.000 ljudi. Tudi ..ISKRA" je preko svojih 
brigadirjev, ki so lani sodelovali na MDA na Kozjanskem in ki so kot 
najboljša brigada dobili plaketo „Veljka Vlahoviča", sodelovala na tej 
svečanosti. V Brčkem pa je poleg tega priznanja dobila naša brigada še 
medaljo „ Bratstva in enotnosti z zlatim vencem", ki jo je tov. Tito podelil 
vsem brigadam od 1946—1976.

Na zboru je predsednik predsedstva BIH Rato Dugonjič pokazal na 
velik pomen akcij: ..resnica, da letošnjo Štafeto mladosti pospremljamo 
prav iz tega mesta, s proge Brčko—Banoviči, ki simbolizira prostovoljno 
delo mladine širom Jugoslavije, ima velik pomen. Vsi, ki so sodelovali v 
raznih akcijah v teku teh 30. let so lahko ponosni. Odhod štafete iz Brčka 
vsebuje veliko priznanje vsem nekdanjim in današnjim mladincem in stro
kovnjakom, graditeljem in udarnikom na polju socialistične izgradnje. Vsi 
objekti, zgrajeni s prostovoljnim delom, imajo velik značaj za izgradnjo 
socializma, za katerega se je tov. Tito nesebično boril in se še danes bori."

Ob vzklikih ..TITO - PARTIJA - OMLADINA - AKCIJA" in 
„ Koza račkem kolu" tisočglave množice je Štafeta mladosti začela svojo 
pot po Jugoslaviji in bo 25. maja na svečanosti v Beogradu izročena 
našemu dragemu tovarišu Titu z eno samo željo vseh naših narodov in 
narodnosti: „Da nam še dolgo živi in nas, kot do sedaj, vodi v nove 
zmage!" „
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Iskrasi o Iskri milan železni«

Milan Železnik, dipl. ing. elektrotehnike, je prišel v Iskro 3. septembra 
1945. Med vojno je bil interniran. Po razpadu fašistične Italije je v sep
tembru 1943 prešel v skupino drugih osvobojenih internirancev iz Visca v 
Furlanski nižini prek Soče na partizansko področje pri Mirnu pri Gorici.

V Vrtovinu v Vipavski dolini je 
vstopil v Interniranski bataljon, ki se 
je ustanovil tedaj na osvobojenem 
ozemlju Primorske. Po prodoru pri
morske fronte s strani nemških divizij, 
ki so se umikale pred zavezniki iz 
južne Italije je prišel v stik z enoto 
ing. Hartnerja Draga — Karija, ki je 
bila zadolžena z zbiranjem in reše
vanjem tehničnega materiala, ki so ga 
v velikih množinah zapustili Italijani; 
oddajniki, _ sprejemniki, napajalne 
naprave, akumulatorji, baterije itd. so 
bili glavni predmeti pozornosti.

Od tedaj je bilo njegovo delovanje 
v partizanih pretežno tehničnega zna
čaja, razen dveh mesecev zdravljenja v 
zasilni partizanski bolnici, ko je bil 
nepokreten zaradi udarca na koleno. 
V pokrajinski tehniki ..Jelenk", ki jo 
je v jeseni 1943 prav tako vodil Kari 
in, ki se je bavila z izdajanjem parti
zanskih brošur in s tiskanjem denarnih 
bonov nove ljudske oblasti, je dobil 
zvezo s partizanskimi Radio-delav- 
nicami pri Glavnem štabu NOV in 
PO S na Dolenjskem, kamor je bil pre
stavljen junija 1944.

O DELU DELAVNIC 99d

„Zakaj začenjam svojo pripoved 2 
leti pred rojstvom Iskre, ko pa vemo, 
da je ta začela svoje življenje z osvo
boditvijo v maju 1945?

Iz več razlogov:
— Iskra je pokrovitelj Partizanskih 

radiodelavnic 99d,
— delavnice 99d so bile na sloven

skem partizanskem osvobojenem 
ozemlju proizvajalec in vzdrževalec 
naprav za radijske zveze in elektrome
hanskih naprav,

— besedo, da so radio delavnice 
99d predhodnik Iskre in da Iskra na
daljuje njih idejno tradicijo, si vsakdo 
razlaga po svoje.

Posebno mlajšim ta zveza ni znana. 
Mislim, da velja ob tej priložnosti o 
stvari spregovoriti več besed.

Ko sem prišel po nalogu Pokrajin
skega komiteja KPS za Primorsko, 
bilo je to 28. 4. 1944, v Stare žage 
pod Kočevskim Rogom, kjer so imele 
Radio delavnice (s šifro 99d) svojo 
bazo je bilo za moštvom delavnic sko
raj eno leto intenzivnega tehničnega 
dela.

Od septembra 1943, to je od časa 
ko so prenesli sodelavci Centralne teh
nike KPS svojo proizvodno bazo iz 
ljubljanske ilegale na osvobojeno par
tizansko ozemlje pa do poletja 1944 
je bila izdelana serija radijskih spre
jemno oddajnih postaj za naše vojaške 
enote po lastni zamisli. Predelanih in 
usposobljenih je bila množica italijan
skih postaj, izdelanih več pogonov za 
napajanje in drugih vojaškim enotam 
potrebnih elektrotehničnih izdelkov.

Dela je bilo vedno več, vzdrževati 
je bilo potrebno vso izdelano robo v 
uporabnem stanju, kar je delavnica 
opravljala ob ostalem delu. Poleg 
radijske in elektrodelavnice je baza 
99d premogla tudi finomehanično, 
kleparsko, mizarsko in ključavničar
sko delavnico s kovačijo kot pomožne 
delavnice onima dvema. Ker je bilo 
vse delo odvisno od lastne ustvarjal
nosti, je bilo poleg osnovne dejavnosti 
treba imeti pri roki tudi vse pomožne.

Vse to je bilo nameščeno v zapu
ščenih kočevarskih kmečkih hišah v 
Starih žagah in na bližnjem pobočju v 
vasi Nova gora. Prostori so postali 
kmalu pretesni^ treba je bilo misliti na 
selitev.

Kmalu po mojem prihodu, v sep
tembru 1944, so se delavnice preselile 
v večje prostore nekaj kilometrov v 
smeri proti Beli Krajini, v Črmošnji- 
cah. V istem mesecu je odšel iz delav
nic tudi tedanji vodja ing. Kremžar 
Ludvik, na njegovo mesto pa sem bil 
imenovan jaz. To delo sem opravljal 
do osvoboditve.

Začetek delavnice v septembru 
1943 je bil dokaj skromen, 12 članov 
je zabeleženih v oktobru. Ko sem 
prišel v 99d je moštvo štelo preko 40 
članov, ki so se ukvarjali z dokonča
njem serije sprejemno-oddajnih postaj, 
vzdrževanjem že prej izdelanih, 
vzdrževanjem in predelavo raznih
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sprejemnikov, popravilom in izdelavo 
novih aparatur.

Poleg tega je delavnica, edina s 
tako strokovno sestavo na osvobo
jenem ozemlju, morala prevzemati 
tudi najrazličnejša dela za NO odbore, 
civilne enote nove narodne oblasti in 
organizacije na osvobojenem ozemlju. 
Raznolikost naročil je bila temu pri
merna, npr. izdelava posebnih baterij
skih sprejemnikov za part. bolnice, 
posebnih kakovostnih sprejemnikov 
za posebne službe, predelava množice 
radijskih sprejemnikov za istomerni 
tok, izdelava transformatorjev, previ
janje ročnih generatorjev, električnih 
motorjev itd. Delavnica se je morala 
lotiti tudi take posebnosti kot je bila 
kukavica za radio ..Svobodna Slove
nija" v Črnomlju.

Delavnice so prevzemale tudi dela, 
ki sicer niso spadala v radijsko, oz. 
elektro-tehniko, a so jih narekovale 
potrebe. Tako je npr. kleparska delav
nica med drugim izdelala na tisoče 
piščalk za vojne enote, cinkaste kasete 
za spravljanje dokumentacije civilnih 
enot ipd. Fino mehanična delavnica je 
vzdrževala razne ure, fotoaparate, 
daljnoglede, pisalne stroje, ključavni
čarska je izdelala po naročilu rezalni 
stroj za papir za neko tiskarno (ki sem 
ga skonstruiral sam), mizarska je izde
lala za svoje potrebe univerzalni rez- 
kalni stroj za les, lesene kasete za 
radiaoparate partizanskih radijskih 
postaj ter razno drugo robo.

Z novim letom 1945 so zavezniki 
začeli pošiljati našim enotam veliko 
naprav za elektro-zveze, tako da je 
bilo skupaj v naših enotah v obrato
vanju preko 100 kompletov radijskih 
sprejemnooddajnih postaj za brez
žične zveze. Tudi te so morale delav
nice vzdrževati, kurirji so prihajali s 
postajami na polnjenje njihovih aku
mulatorjev. Okvar je bilo tudi precej, 
posebno na ročnih generatorjih, kijih 
je delavnica morala skoraj vse previti.

Vse delo teh delavnic lahko torej 
označimo kot neke vrste industrijsko 
delo, ki je motalo vzkliti glede na 
potrebe partizanske vojske in vseh 
ostalih enot na osvobojenem ozemlju. 
Lahko rečemo, da so vsi člani teh de
lavnic (ob koncu vojne 84 oseb) to 
svoje delo tako tudi razumeli. Kakrš
nokoli naročilo, ki je zadevalo dejav
nost omenjenih delavnic, je bilo v njih 
tudi izvršeno.

Dejstvo, da so te delavnice v delo
vanju od septembra 1943 do maja 
1945 izdelovale same, po svojih kon
strukcijah, z lastnim intelektualnim 
potencialom, vrsto oddajnikov ter 
sprejemnikov za posebne namene, 
lahko označimo kot posebej po
membno. To je bila verjetno prva taka 
samostojna dejavnost v razvoju sloven
ske industrije. Čeprav niso bile koli
čine industrijsko pomembne, je pa že 
omenjeno dejstvo tista prelomnica, 
zaradi katere pripisujemo danes 
Starim žagam še poseben pomen.

Ko je v maju I. 1945 enota radij
skih delavnic prek Trsta (kjer je .iz
vršila še svojo zadnjo vojaško nalogo) 
prišla v Ljubljano, je bila priključena 
Centralni tehniki KPS ter tako prešla 
od vojaške formacije v civilno usta
novo. Demobilizacijo so tedaj izkori
stili tisti člani, ki jih je klical dom, ali 
njihova prejšnja zaposlitev, ostali pa

so tisti, ki so med vojno v tej dejav
nosti pognali korenine in iskali v 
novih razmerah nadaljnjega udejstvo
vanja.

Pri Centralni tehniki se je takrat 
zbrala tudi večina tistih članov de
lavnic 99d, ki so jih v I. 1943 osnovali, 
pa so potem morali oditi na druge 
dolžnosti (ing. Ivan Gruden, Rudi 
Jančar, ing. Vida Lasič, ing. Dušan 
Lasič idr.). Vsem pa so se pridružili še 
razni sodelavci, ki so med vojno ostali 
v Ljubljani in je njihovo strokovno 
udejstvovanje iz razumljivih razlogov 
latentno počivalo.

Vprašanje, ki se je pojavilo takrat 
pred vodstveno skupino delavnic, je 
bilo: če naj ostane težko pridobljena, 
čeprav skromna, lastna razvojna dejav
nost in se razvija naprej — kje naj to 
bo, v kakšnem obsegu, s kakšnimi 
sredstvi in katerim široko postavlje
ni im potrebam naj se najprej odzove. 
Iz razmeroma malih medvojnih potreb 
pa so tedanje zahteve predstavljale za 
nadaljnji obstoj delavnic v taki obliki 
nepremostljiv skok, na nadaljevanje 
dela v prejšnji obliki pa ni bilo misliti.

Vsa ta vprašanja so proučevali in 
iskali odgovore nanje. Enkrat v polet
ju 1945 se je ustrezen odgovor pojavil 
kot rezultat pritiskajočih potreb raz
rušene in okleščene dežele, kadrov
skih možnosti in izkazane sposob
nosti, ter materialnih možnosti, ki so 
tedaj čakale v obliki dveh tedaj velikih 
tovarn strojne stroke, ki jih je zapustil 
okupator tehnološko kar dobro 
opremljene. Ena izmed teh je bila 
bivša tovarna LGW v Kranju, tedaj 
Strojne tovarne Kranj, zaposlena pa je 
bila s popravljanjem ogromne količine 
tankov, kamionov in topov, to je, voj
nega plena naše armade. Pri tem je 
bilo prezaposlenih v tovarni kakih 
20 % zmogljivosti, predvsem orod
jarna, ostalih 80% pa docela brez 
posla.

Ing. Vida Lasič-Jelka pred mlinom v 
Starih žagah.

Tovarna je bila tedaj v formalni 
upravi Ministrstva za industrijo in 
rudarstvo v Ljubljani, njen delegat pa 
naš ing. Vladimir Klavs, ki je bil v času 
NOB pomočnik vodje oddelka za zve
ze pri Glavnem štabu. Seveda je bilo 
potrebno, da se dela na usposobljanju 
vojnega plena nadaljujejo in tudi 
dokončajo, poleg tega pa čimprej in 
čim bolje zaposlijo proste kapacitete 
tovarne. Ing. Ivan Gruden — Peter 
(prvi vodja delavnic 99d) je tedaj 
Ministrstvu predložil prvi plan proiz
vodnje za tovarno v Kranju. Sestavljen 
je bil na podlagi širokega asortimenta 
izdelkov iz elektrotehnike, zbranega 
po potrebah in tehnoloških možno
stih, ki jih je tovarna imela.

Čeprav je bil plan preobširen je bil 
za tedanje razmere zanimiv in — pot v 
tovarno se je odprla.

Pogled na kompleks objektov partizanskih delavnic v zimi 1944/45 v Črmoš- 
njieah.

Arhivski posnetek prvega tekočega traku za števce v kranjski tovarni.

ISKRA

Strojne tovarne Kranj so tedaj ime
le preko 800 delavcev, ki so ostali v 
tovarni od tistih 3000 med okupacijo. 
V glavnem so ostali domačini in bliž
nji okoličani ter tisti, ki jim je bila v 
tovarni pridobljena specialnost edini 
poklic. Med njimi je bilo mnogo teh
nologov, orodjarjev, konstrukterjev 
orodja, mojstrov za posamezne strojne 
vrste in dejavnosti, ki so svoj posel 
dobro poznali. Lahko rečemo, da je 
bila to dragocena osnova industrijske 
dejavnosti v kasnejši Iskrini proizvod
nji. Mi prišleki pa smo mnogo prido
bili z u poznavanjem industrijskih 
navad in organiziranosti.

Začeli so se organizacijski posegi v 
tovarni za dejavnost elektroindustrije. 
Drug za drugim so se vključevali posa
mezni strokovni sodelavci na poziv 
tovarne, kakor se je zdelo potrebno 
glede na stanje organizacije nove de
javnosti. Jaz osebno sem prišel v Stroj
ne tovarne 3. septembra I. 1945. 
Začela so se razvojna in konstruk
cijska dela za razne izdelke. Ker sem 
želel delati v konstrukcijskem oddel
ku, za kar sem čutil posebno nagnje
nje, sem kot prvo nalogo dobil izde
lavo konstrukcije ročnega vrtalnega 
stroja, ki sicer ni bil elektrotehniški 
izdelek pač pa zelo iskan. Vodja teda
njega razvojno-konstrukcijskega od
delka je bil ing. Mirjan Gruden, kas^- 
nejši profesor, dekan in rektor Uni
verze v Ljubljani.

Drugi sodelavci so imeli podobne 
naloge. Takrat so nastale konstrukcije 
za električni vrtalni stroj EVS 1, več 
ročnih vrtalnih strojev, nožna stiskal
nica, stenska ura po naročilu Jugo
slovanskih železnic, instalacijski 
material (kot je dvopolni vtikač, 
natikač za električne gospodinjske 
aparate idr.). Tehnični direktor Stroj
nih tovarn je bil tedaj ing. Ivan Gru
den. Med tem časom je prva tankov
ska divizija okoli Novega leta 1946 
popravila svoje opreme v glavnem 
zaključila, se preselila na teren in so 
vse proizvodne kapacitete bile na raz
polago za zaposlitev s predvideno 
proizvodnjo.

Proizvodne možnosti, ki jih je 
imela tovarna v Kranju, so bile za ta
kratne razmere zelo velike. Zmog
ljivosti prostorov in strojne opreme v 
prvem času niti niso bile izkoriščene. 
Sestav strojnega parka pa je bil ustre
zen za proizvodnjo mehanskih in elek
tromehanskih izdelkov, saj je ostal 
tak, kot ga je pustil okupator. S pre
imenovanjem Strojnih tovarn v 
ISKRO — tovarno finomehaničnih in 
elektrotehničnih izdelkov je bila to
varni tudi uradno potrjena nova 
proizvodna usmeritev.

Organizacijsko, številčno, tehno
loško in proizvodno pa še nismo bili 
kos ogromnemu številu različnih 
izdelkov, ki jih je zahtevala povojna

obnova. Poleg tega tehnološke mož' 
nosti strojnega parka z vsemi niso bile 
usklajene. To so bili razlogi, da je od 
vseh zahtevanih lahko tovarna v Kra
nju izbrala one, ki so obstoječim mož: i 
nostim ustrezale, torej izdelke 4 
panog elektromehanike — merilne 
instrumente, avtoelektrične izdelke, 
vrtalne stroje, projektorje in kasneje 
izdelke telefonije. V letu 1946 so 
prišli iz razvoja še: električni števec, 
instrument z vrtljivim železom, 
35 mm kinoprojektor in drugo.

Mislim, da sp prvi Iskrini koraki v 
tehniški svet, to je v letih 1946 in 47 
dajali vtis, da Iskra ni odigrala priča’ 
kovane in obljubljene vloge. Po svoj6 
je to res, res pa je tudi, da je bil za- 
stavljeni program mnogo preširok 
preraznolik in glede na tedaj zahte- 
vane količine ekonomsko nerealen- 
Če so se nekako do I. 1948 iz prvot
nega vseobsegajočega programa le 
izluščile gori omenjene panoge so 
nujno morale druge odpasti.

Da je bil tak razvoj v Iskri nujen so 
samo od sebe dokazali dogodki nekaj 
let kasneje. Tako je bilo zaradi pove
čanja količin in izbora izdelkov v 
posameznih od obstoječih panod, 
nujno nekatere od njih nehote zap°' 
stavljati, ker vseh hkrati ni mogoč6 
siliti. Da pa ne bi v takih razmerah 
zamrle se je Iskra odločila nekatere od 
njih preseliti na druge lokacije, kjer so 
na razpolago nove, sveže delovn6 
moči. V obdobju 1955—60 so nastal1 
Iskrini obrati oz. tovarne v Otočah za 
instrumente, v Novi Gorici za avto
električne izdelke in v Novem mest^ 
za usmerniške naprave. Tudi danes gre 
ta razvoj v istem smislu dalje saj to' 
varna Elektromehanika v Kranju 66 
naprej razmišlja o specializaciji oZ- 
oddaji kake panoge tja, kjer bi imel3 
več možnosti razmaha.

Taka proizvodna omejitev na dolo’ 
čene izdelke iz elektrotehnične strok6 
ter ogromne potrebe trga tudi po elek' 
tronskih izdelkih so zahtevale še drug6 
rešitve. V letu 1946 je bil ustanovljen 
Inštitut za elektrozveze (prvi direktor 
je bil Rudi Jančar) predvsem z name
nom, da bi začel z razvojem in kasneje 
s proizvodnjo brezžičnih telekomu
nikacijskih zvez. S tem naj bi izpoln1 
vrzel, ki je obstajala v panogi teleko
munikacij.

Izdelki profesionalnih radijskih 
zvez, sprejemnikov in oddajnikov, 
usmerjenih zvez ter vseh v njih n a sto 
pajočih elementov (kot uporov, ko n 
denzatorjev, magnetov, feritov) s® 
zahtevali začetek fundamentaim 
razvojnih raziskav. Omeniti je vredn0, 
da so pri tem delu tudi medvojn6 
izkušnje doprinesle svoj delež. Proiz 
vodne zahteve po omenjenih izdelkj 
so v naslednjih letih zahtevale specia11 
zirane tovarne in obrate. Tako 50

(Nadaljevanje na 5. stran1
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nastali obrati za upore v Šentjerneju, 
kondenzatorjev v Semiču in Žužem
berku, za magnete in ferite v Ljub
ljani, za radioaparate v Pržanu in Se
žani ter elektronske merilne in instru- 
ntente v Horjulu.

Tudi v panogah elektromehanike 
so še vedno obstajale zahteve gospo
darstva, ki jih tovarna v Kranju ni iz
delovala, pa so bili neobhodno potreb
ni. Hitro razvijajoča se elektrifikacija 
dežele, katere osnovni pogoji so bili 
Podani s tovarnama „ Rade Končar" 
in „Litostroj", je zahtevala za te na
prave še celo vrsto dodatnih pomož
nih merilnih in regulacijskih aparatur. 
Izbor teh naprav je tako širok, da 
zahteva posebno organizacijo, ki se za 
to specializira. S to nalogo je nastopila 
tovarna električnih aparatov v Ljublja
ni, katere prvi direktor in idejni vodja 
je bil pokojni prof. Vratislav Bedjanič.

Začela je takorekoč iz nič, z last
nim razvojem — deloma po tujih 
vzorcih — in v toku časa razvila vrsto 
naprav, ki jih proizvaja še danes v 
boljših in modernejših izvedbah, poleg

v poskusni fazi. Treba je bilo manjšo 
količino poskusnih kosov (serija 100) 
izdelati v rekordnem času. Orodjarna 
je izdelala ob poskušanju orodja tudi 
potrebno količino izdelkov za ta na
men.

Števec je bil eden prvih tehnološko 
zahtevnejših izdelkov in čudno bi 
bilo, če bi vse kar takoj gladko pote
kalo. Vzeti sem moral kladivo in pile v 
roke ter razne sestavne dele prilagajati 
na obrtniški način. Kar je bilo večjih 
sestavnih delov, je šlo. Velikanske te
žave pa so se pojavile pri številčniku. 
Finese, ki jih ta izdelek zahteva, ne
poznavanje vseh podrobnosti in zna
čilnosti ter pomanjkljiv razvojni 
—-*—ik pri tem nam je poleg teh 
, žav povzročal lep čas še druge.
G kosov je bilo le 50 primernih 
za . x Pošiljka je bila kljub temu le 
pripi ena za prevoz, ko je odhajala 
z vso ital o robo vred v Zagreb. Ta
kratni tirektor Iskre ing. Černigoj mi 
je pozneje priznal, da ni verjel, da mi 
bo to uspelo v tako kratkem času.

Ko je izdelek prišel v proizvodno 
fazo, sem bil po nalogu takratnega mi
nistra za industrijo tov. Franca

te9a pa se je razširila v množično 
Proizvodnjo najrazličnejših relejev. 
Potrebnih v projektih za avtomati- 
*acijo, programatorjev za obdelovalne 
stroje, varilnih naprav in raznih ele
mentov za krmiljenje, programiranje 
'td. Našteti programi vseh treh nave
denih proizvajalcev so sicer različni, 
'majo pa nekaj skupnih značilnosti — 
Predstavljajo komplementarne izdelke 
raznih električnih naprav, če jih gle- 
darno z očmi potrošnika. Perspektiva 
vseh treh pa je postopen vendar hiter 
Prehod na uporabo elektronskih ele- 
[Pentov. Ni torej čudno, da so se našli 
lri združili, še posebej če to gledamo z 
'ddika skupne perspektive teh izdel- 
*0v - elektronizacije.

V I. 1946 (če se vrnemo spet nazaj) 
Sem dobil tudi nalogo razvoja in kon
strukcije električnega števca. Odkrito 
rečeno s to kratkoročno nalogo (tako- 
rekoč „včeraj") nisem bil preveč 
Zadovoljen. Predloženi so mi bili trije 
razni proizvodi, dva švicarska in eden 
Nemški. Izmed treh vzorcev naj bi 
ta Pravil konstrukcijo za enega od 
niih. Takoj pa se je izkazalo, da 
dtoram začeti pri začetku - z merit- 
Vami predloženih vzorcev, nadaljevati 
ž izborom najprimernejše tipe glede 
I19 tehnološke prilike in potem šele z 
'zdelavo konstrukcijskih predlog. Pri 
tedanji opremi laboratorijev v Iskri za 
j6 namene ni bilo ničesar na razpo- 
a9o. Vendar sem k sreči naletel na 
razumevanje pri elektrogospodarstvu.

V mariborski umerjevalnici števcev 
SetTi našel manj zaposleno trofazno 
Urnerjevalno mizo za števce. Vodjo te 
UrTierjevalnice sem pregovoril, da smo 
Zdvojili vse sestavne dele in naprave, 

Jj1 spadajo k eni fazi. Posodili so mi 
^di fazni regulator, tako da sem v 
I^anju improviziral enofazno umer- 
l6Valno mizo za števce. Izbral sem 
enega od modelov števca firme Landis 
j' Gry iz Švice. Videti je bil (in tehno- 
^9i.so to potrjevali) najenostavnejši, 
čeravno izbira ni bila najboljša, pa je 
"lastni" števec nastajal in nastal. V 
t** * * * vih mesecih I. 1947 (marca ali 
jjhnila) sem se udeležil vražje dirke, 
''aja je namreč bil predviden vele- 
Seiem v Zagrebu. Iskra je na vsak 
^ačin hotela poslati večjo Količino 
Bavcev na sejem, da predstavi svoj 
n°vi proizvodni program. Časa je bilo 
^alo. Orodja za izdelavo delov so bila

Leskoška prestavljen v Beograd na di
rekcijo elektroindustrije. Rad ali 
nerad sem moral oditi ter pustiti svoje 
delo napol končano. Dogovor med 
direkcijami in republikami je namreč 
bil, da morajo posamezne republike 
prispevati svoje ljudi iz obratov. Po 
reorganizaciji direkcije v Beogradu 
sem imel priliko, da se vrnem v Iskro. 
Takrat so bile otroške težave pri uva
janju števca v proizvodnjo že odprav
ljene, čeprav je bilo sproti nastaja
jočih še vedno na pretek. Tako smo še 
lep čas odpravljali med tekočo proiz
vodnjo razne napake — tako moje kot 
drugih tovarišev.

V Iskro, sem se vrnil kot tehnični 
vodja in sem bil na tem mestu do I. 
1961. V tem obdobju sem se posvetil 
predvsem izboljšavi izdelkov — naj si 
bo v razvojnem, tehnološkem ali pro
izvodnem smislu ter pazil, da bi bilo 
čim manj napak. V tem sem do neke 
mere uspel, saj se je pokazalo tudi na 
kvaliteti izdelkov in tržnih uspehih v 
omenjenem obdobju.

Reči moram, da je bilo v takrat
nem sektorju zbranih dovolj dobrih in 
vestnih sodelavcev, ki so svoje naloge 
poznali ter jih skušali opravljati kar 
najbolje, skratka, bili smo medsebojno 
uglašena delovna skupina, ki je dala 
od sebe prav zaradi doslednega in 
poštenega sodelovanja dobre rezul
tate. Še danes se z veseljem spomi
njam teh mojih fantov, vesel sem tudi, 
da je našel vsak sebe na svojem mestu 
- ing. Sila kot vodja razvoja in kon
strukcije, pokojni ing. Lavrenčič kot 
vodja tehnologov, orodjarne in pos
kusne proizvodnje, ing. Grčar kot 
vodja proizvodnih delavnic, vodji 
kontrole Filip Rome in Tone Kump 
ter vodja vzdrževanja Valentin Mlakar. 
Vsak izmed omenjenih kolegov je imel 
še vrsto drugih sodelavcev, ki jih je 
uglaševal v ubran proizvodni »orke
ster".

Poudarka vredna je tudi bivša orga
nizacija vodij panog, ki je bila ideja 
tedanjega direktorja tovarne Silva 
Hrasta. Tovarna večjega obsega nam
reč proizvodni proces izdelka razdeli 
na več delov. Prehodi izdelka med 
oddelki in sektorji so vedno proble
matični. Na takih mestih in zaradi 
njih se največkrat dogajajo zastoji v 
procesu. Vodja panoge jim je skušal 
pomagati prek takih barijer, ker je

spremljal ves potek izdelkove poti in 
urgiral, ali po potrebi signaliziral.

Tako imenovana koordinatna orga
nizacija je rodila dobre rezultate kljub 
temu, da ni bila do kraja izdelana saj 
smo se tudi pri tem učili. Po združitvi 
v ZP Iskra v I. 1961 sem prišel v t.im. 
»sonce" (okroglo organizacijsko 
shemo rumenkaste barve — op. p.).. 
Postal sem koordinator za perspek
tivni plan in kapitalno izgradnjo, ter 
za dejavnost zavoda za razvoj, kasnejši 
IRI.

V I. 1965 sem prevzel dolžnost di
rektorja elektronskih naprav z nalogo, 
da v tovarni z nekajletno izgubo do
sežem sanacijo. To se mi je tudi posre
čilo. V 7 letih je tovarna izpolnila vse 
svoje obveznosti iz prejšnjega obdobja 
in pokrila vse prispele anuitete."

Danes je Milan Železnik direktor 
področja za kvaliteto ZP Iskra, kar 
mu nalaga vsak dan vrsto nalog. Pri 
tem se trudi, svoje delo na tem pod
ročju nadaljevati v širšem obsegu, kjer 
skuša vizijo kakovosti izdelkov na sve
tovni ravni uresničiti na širokem pod
ročju vseh Iskrinih tovarn.

Viktorija Budkovič—Rayyes

Prejeli smo brzojavni čestitki
Predsednik firme ITT za Evropo g. M. R. Valente je ob tridesetletnici 

■ Iskre poslal naslednjo čestitko:

Ob 30-letnici obstoja Vašega podjetja si štejem v veliko zadovoljstvo, 
] da Vam iskreno čestitam, z najboljšimi željami Vsi moji sodelavci se mi 
j pridružujejo z željo, da bi se Iskra še naprej širila po vsem svetu in tako 
: živo odražala vsestransko aktivnost jugoslovanskega ljudstva.

Vaš M. R. Valente

i
! Generalni direktor firme ITT Standard na Dunaju dr. Alfred Scher- 
j mann je predsedniku skupščine Vladimirju Logarju in generalnemu direk-
• tor ju ZP Iskra poslal brzojavno čestitko naslednje vsebine:

„Ob 30-letnici obstoja podjetja Iskra si dovoljujem posredovati Vam
• prisrčne pozdrave in Vam čestitati k izredni rasti Vašega podjetja v tem 
i obdobju.

Vaš dr. Alfred Sebe rman n

Nova industrija v ZP Iskra
Skupščina sprejema na znanje poročilo o izvedenem postopku za izlo

čitev TOZD Tovarna kondenzatorjev Semič iz delovne organizacije IEZE 
in za konstituiranje izločene TOZD v delovno organizacijo v sestavu ZP 
Iskra.

Na osnovi zahteve Tovarne kondenzatorjev Semič in po pridobitvi 
predhodnih soglasij skupščina ZP z večino glasov (1 proti, 3 vzdržani) 
daje soglasje k organiziranju delovne organizacije Tovarne kondenzatorjev 
Semič v sestavu ZP Iskra.

Tako je zapisan sklep 13. seje skup
ščine ZP Iskra, dne 31. marca 1976, s 
katerim skupščina daje soglasje za iz
ločitev TOZD Tovarna kondenza
torjev Semič iz IEZE in za formiranje 
samostojne industrije v okviru zdru
ženega podjetja Iskra. Tovarna kon
denzatorjev v Semiču je do konca 1. 
1974 poslovala kot samostojna delov
na organizacija, z reorganizacijo ZP 
Iskra 1. januarja 1975 pa je postala 
temeljna organizacija združenega dela 
v Industriji elementov za elektroniko, 
vendar je tedaj obdržala svojstvo prav
ne osebe, svoj žiro in zaključni račun. 
V IEZE je združevala v tem letu edino 
prodajno in izterjevalno službo, vse 
ostalo pa je opravljala še naprej samo
stojno.

Že kmalu po reorganizaciji se je 
izkazalo, da zaradi različnosti organi
ziranosti posameznih TOZD v okviru 
IEZE TOZD Kondenzatorji bolj 
ustreza status delovne organizacije. To 
so ugotovile tudi dmžbeno-politične 
organizacije, tako v tovarni, kot tudi 
zunaj nje in na osnovi tega je delavski 
svet tovarne že lani v februarju imeno
val komisijo, ki je na osnovi analiz 
prišla do zaključka, da ima Tovarna 
kondenzatorjev svojstvo delovne orga
nizacije, znotraj katere se lahko 
oblikuje več temeljnih organizacij.

Glede na te ugotovitve je bil izve
den predpisan postopek v tovarni in v 
IEZE in tovarna v Semiču se je že 
decembra 1975 predzaznamovala v 
delovnem registru kot delovna organi
zacija, s 1. januarjem pa je tudi na 
področju prodaje in izterjave začela

Pred 40-letnico Industrijskega gasil
skega društva Elektromehanike -
Ustanovljena naj bi bila tudi ženska 
gasilska desetina

Že L 1937 je bilo v takratni Jugo- 
češki, sedaj Iskri, ustanovljeno gasil
sko društvo za takojšnjo obrambo 
pred požari v tovarni. Ker je bilo ta
krat gasilstvo organizirano zgolj na 
prostovoljni osnovi, so člani omenje
nega društva pomagali tudi po požarih 
tudi zunaj tovarne.

Požarna zaščita je bila med vojno,
v takratni LGW, še poostrena. Prejšnji 
prostovoljci v tovarni so postali pod 
okupatorsko prisilo gasilski obvezniki, 
kar je trajalo do konca vojne. Po vojni 
se je gasilska dejavnost še okrepila z 
novimi prostovoljnimi člani, ki so se 
jim pridružile tudi članice.

Od 1. 1950-1955 je bilo 42 
moških in 17 ženskih članov društva. 
Vsi so imeli dokaj velik interes za to 
humano dejavnost. Takrat so bile 
obvezne gasilske vaje dvakrat teden
sko, rezultat prizadevnosti vseh čla
nov pa se je pokazal tudi na občinskih 
in republiških tekmovanjih, kjer je 
društvo redno dosegalo zelo dobre 
rezultate.

Z leti pa je aktivnost društva pola
goma usihala. Vzrokov za to je več - 
od širjenja tovarne, premajhnega inte
resa odgovornih dejavnikov in tudi

poslovati samostojno. Glede na spo
razum o združevanju v IEZE, bo do 1. 
julija 1976 tako formalno še v IEZE, 
do tega roka pa bo tovarna registri
rana tudi kot nova, sedma organizacija 
združenega dela v okviru ZP Iskra - 
kot Industrija kondenzatorjev Semič. 
Vzporedno s prehodom v samostojno 
branžno organizacijo znotraj ZP pa že 
teče tudi proučevanje notranje organi
zacije in so prišli do spoznanja, da bi 
bilo umestno organizirati tri temeljne 
organizacije združenega dela in delov
no skupnost skupnih služb. Delovno 
organizacijo naj bi sestavljale nasled
nje tri temeljne organizacije zdru
ženega dela: TOZD Proizvodnja pod- 
sestavov, orodij, strojev in naprav, 
TOZD Proizvodnja šibkotočnih kon
denzatorjev in TOZD jakotočnih 
kondenzatorjev ter delovna skupnost 
skupnih služb.

Takšno organizacijsko zasnovo že 
izpeljujejo in kaže, da bodo do 1. ju
lija že opravili predzaznambo na sodi
šču in organizirali vse službe in poslo
vanje v drugi polovici leta tako, da bi 
temeljne organizacije lahko registrirali 
do konca 1976 in, upoštevajoč 
osnutek novega zakona o zdmženem 
delu začeli s 1. januarjem 1977 poslo
vati kot Industrija kondenzatorjev s 
TOZD na osnovi dohodkovnih odno
sov po vertikalni liniji, na procesnem 
načelu.

Tako bo 1.100 članski delovni ko
lektiv, na novo organiziran, kot samo
stojna industrija znotraj ZP Iskra, 
zastavil izpolnjevanje svojih bodočih 
nalog, ki so v 25 letih obstoja tovarne 
hitro naraščale iz leta v leto. —J. C.—

delavcev v tovarni pa do zastarelega 
orodja.

Danes je varnost pred požari pou
darjena sestavina družbene samoza
ščite. To potrebo po uspešni in hitri 
intervenciji potrjuje tudi 21-letni 
obstoj tehnično dobro opremljenega 
Zavoda za požarno — reševalno službo 
v Kranju. Ker pa je pomembna pred
vsem hitra in uspešna intervencija na 
samem kraju požara, bi na tem mestu 
veljalo poudariti pomen večje aktiv
nosti in interesa med samimi člani 
kolektiva Elektromehanike. Dmštvo 
želi pritegniti v svojo humano dejav
nost - varstvo družbene imovine in 
osebno zaščito pred požari večje šte
vilo zaposlenih članov kolektiva. Pred
vsem velja to za mlajše sodelavke in 
sodelavce. Društvo želi ustanoviti 
(poleg že obstoječe 56-članske moške 
čete) še žensko, kjer naj bi sodelovala 
predvsem dekleta, ki imajo voljo za to 
dejavnost.

Zato društvo poziva vse zaintere
sirane mlajše člane in članice kolek
tiva, da se v čim večjem številu vklju
čijo v pospešeno dejavnost društva. 
To že sedaj pripravlja program dela in 
tekmovanj v 1. 1976 ter proslav ob 
svoji 40-letnici v 1. 1977. Za ženske 
članice sprejema prijave Karla Skalar, 
int. tel. št. 35-30, za moške pa Ludvik 
Saje, 33-25, oba do vključno 30. apri
la t.l. V. 3. R.

Albert 
Mlekuš 
odhaja 
v pokoj

Prvega aprila t.l. je odšel v 
pokoj Albert Mlekuš, finančni 
strokovnjak na področju inve
sticij in dolgoletni sodelavec v 
Iskri, kjer se je zaposlil v začet
ku I. 1961 (1EV), nato je dolga 
leta delal v strokovnih službah 
ZP Iskra. V Iskra Commerce je 
prešel jeseni 1970 in s prvim 
januarjem je bil razporejen v 
novo ustanovljeno delovno 
organizacijo Iskra Poslovne 
stavbe. Priznanje njegovim spo
sobnostim se je odrazilo tudi v 
nazivih: strokovni sodelavec,
strokovni svetovalec, vodja 
projekta.

Rodil se je I. 1912 v Trstu, 
po prvi vojni se je morala nji
hova družina umakniti iz faši
stične Italije v Jugoslavijo. V 
Mariboru je naredil gimnazijo, 
jsotem v Ljubljani abiturientski 
tečaj, ker ni bilo sredstev za 
študij na visoki šoli. Nemirni 
časi so ga potem zanesli na 
Hrvaško, nekaj časa je delal v 
Djakovu, potem Vinkovcih, po 
osvoboditvi spet v Sloveniji.

V finančni stroki je postala 
investicijska dejavnost njegova 
glavna specialnost in prav v tem 
smislu je opravil veliko delo 
tudi pri gradnji in dograditvi 
poslovnega centra Iskre na Trgu 
revolucije, saj je bil on tisti, ki 
je obračal milijone in milijarde, 
odpiral ali zapiral finančne 
semafore. Bil je v vrhu tistih, ki 
morajo skrbeti, da se vsak tre
nutek ve, »kdo pije in kdo 
plača."

Albert Mlekuš je človek, pri 
katerem si vedno vedel, kje si, v 
osebnih in službenih odnosih. 
Njegove odlike so: premo
črtnost, odprtost, poštenost, 
doslednost, stvarnost.

Ob koncu njegove uradne 
delovne poti so mu ožji sode
lavci delovnega kolektiva IPS 
pripravili priložnostno srečanje, 
se mu zahvalili za plodno sode
lovanje in si zagotovili njegovo 
nadaljnjo strokovno pomoč.
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Organizacija vhoda in izhoda 
v PPG z dograditvijo 
vhodnega objekta

Z dograditvijo vhodnega objekta, so doseženi pogoji za pričetek poslo
vanja glavne recepcije v vhodnem objektu, kar upošteva faktorje družbene 
samozaščite ter red in disciplino, ki mora vladati v vsaki dobro organi
zirani delovni organizaciji. Glavni vhod začne delovati z 12. 4. 76. Z 
njegovo otvoritvijo začnejo veljati naslednja nova določila:

1.) Vhod — izhod za zaposlene v 
PPG vsak delovnik:

Prihodi in odhodi v obdobju pre
makljivega delovnega časa so kot do
slej iz Veselove ulice skozi K/l.

Službeni izhodi in prihodi z delov
nimi izkaznicami oziroma dovolil
nicami, predčasni odhodi z dela in 
osebni opravki z dovolilnicami v času 
obvezne prisotnosti na delu so (po 
novem) skozi glavni vhod mimo glav
nega receptorja v vhodnem objektu. V 
tem časovnem obdobju vhod v K I. ne 
bo obratoval.

0.............. 5,30 17 I I 16 II
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Kdaj bo odprt vhod iz Veselove ulice? 
vhod K I odprt: od 5,30 — 7,30 in od
13.30- 17,00
vhod K I zaprt: glavni vhod odprt od
7.30- 13,30

Med 0 - 5,30 in 17,00 - 24,00 je 
vstop skozi K I dovoljen le zaposlenim 
v PPG, ki imajo ustrezna dovoljenja, 
na podlagi izkaznic modre in rdeče 
barve ali posebnih dovoljenj.

Z delovnimi izkaznicami je prav 
tako uravnavan vstop skozi K I dežur
nim službam v PPG, v dela prostih 
dnevih, nedeljah in praznikih.

2.) Vhod — izhod za obiskovalce v 
PPG vsak delavnik:

Prihodi in odhodi obiskovalcev v 
PPG: — zaposlene osebe v drugih de
lovnih organizacijah ZP Iskra (izven 
PPG), — poslovni partnerji iz delovnih 
organizacij v SFRJ in poslovni part
nerji iz inozemstva — so v obdobju 
celotnega delovnega časa v PPG od 
6,30 — 17,00 skozi glavni vhod s plo
ščadi na Trgu revolucije, mimo glav
nega receptorja v vhodnem objektu.

Morebitni prihodi in odhodi obi
skovalcev v PPG od 17,00 do 21,00 — 
le v primerih, če bo to dogovorjeno in 
organizirano za razne sestanke, seje 
ipd- — so skozi K I (Veselova ulica).

I.... . . . . . . .I 7 II II II 11 II

skimi enotami znotraj PPG,
— nadzor nad redom in opozarjanje 

zaposlenih v PPG za pridržavanje 
reda in discipline v vhodnem ob
jektu,

— občasno preverjanje identitete last
nikov delovnih izkaznic zaposlenih 
v PPG.

b) za obiskovalce PPG
— osnovna funkcija glavne recepcije 

je sprejem in usmerjanje obiskoval
cev PPG. Receptor vsakega obisko
valca nagovori; iz razgovora ugo-

11 H 14 IS IS 17

tovi ali naj obiskovalca usmeri v 
organizacijsko enoto oziroma k 
zaposlenemu v stolpnico, ali pa ga 
usmeri v govorilnico v vhodnem 
objektu, kjer bo obiskovalec opra
vil poslovni razgovor z zaposlenim 
v PPG (tega receptor nato telefo- 
nično pokliče). V govorilnicah 
vhodnega objekta obiskovalci 
opravljajo krajše in manj pomembne 
poslovne razgovore; V * 
primeru če zaposleni v PPG po 
sprejemu ugotovi potrebo za pova
bilo obiskovalca v stolpnico, velja 
za tak vstop obiskovalca režim 
vhoda naveden v naslednji alineji,

— glavni receptor od vseh obiskoval
cev, ki jih usmeri v stolpnico, vljud
no zahteva njihove osnovne podat
ke in organizacijske enote oz. zapo
slene v PPG h katerim so name
njeni. Podatke evidentira na poseb
nem obrazcu. (V pripravi je evi
denčna kartica s predtiskanimi 
podatki v dveh jezikih, ki jo bodo 
obiskovalci sami izpisovali po navo
dilu receptorja. Le-ta bo nato slu
žila tudi za elektronsko obdelavo 
statistike obiskovalcev),

— glavni receptor vsem obiskovalcem, 
ki jih usmeri v stolpnico izroči 
značko ..obiskovalec"; obiskovalci

K 'I II II II II n.............n
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Kdaj bo odprt vhod s ploščadi Trga 
revolucije?
vhod glavni odprt: od 6,30 - 17,00 
vhod glavni zaprt: vhod K I odprt: od 
17,00-21,00

Do 6,30 in po 21,00 obiskovalcem v 
PPG ni dovoljen vstop in zadrževanje v 
objektu. Ta prepoved velja tudi za dela 
proste dni, nedelje in praznike.
3.) Poslovanje glavne recepcije v vhod
nem objektu PPG

Aktivnosti, ki zadevajo glavno re
cepcijo in jih morajo upoštevati zapo
sleni v PPG, kot tudi obiskovalci v 
PPG so naslednje:

iz drugih organizacijskih enot ZP 
Iskre (izven PPG) dobijo modre 
značke, ostali poslovni partnerji pa 
rdeče značke- Receptor opozori 
obiskovalce, da morajo nositi 
značke vidno pripete ves čas obi
ska v PPG; ob izhodu receptor zah
teva od obiskovalcev obvezno 
vrnitev značk,

— inozemske obiskovalce usmeri glav
ni receptor v stolpnico izključno le 
v spremstvu zaposlenega v PPG, če 
le-ta ni prisoten že pri samem pri
hodu tujega obiskovalca, receptor 
telefonično obvesti željeno osebo, 
za sprejem v recepciji.

a) za zaposlene v PPG
— nadzor nad službenimi izhodi in 

prihodi z delovnimi izkaznicami, 
oz. dovolilnicami, predčasnimi 
odhodi z dela in morebitnimi oseb
nimi opravki z dovolilnicami v času 
obvezne prisotnosti na delu od 
7,30 do 13,30. Vsi zaposleni v PPG 
so dolžni izročati glavnemu recep
torju ob izhodu dovolilnice, oz. 
upravičevati izhod in vhod z delov
nimi izkaznicami, kot je to zajeto v 
poslovniku za delovne izkaznice v 
PPG. Morebitne službene izhode in 
prihode med 6,00 do 7,30 in 13,30 
do 15,00 nadzira receptor v K—I.

— pozivanje zaposlenih v PPG za spre
jem obiskovalcev, s katerimi opra
vijo poslovni razgovor v govoril
nicah v vhodnem objektu in za 
spremstvo tujih obiskovalcev za 
vstop v stolpnico,

— posredovanje internih telefonskih 
pogovorov med zaposlenimi v PPG, 
ki opravljajo poslovne razgovore v 
govorilnicah vhodnega objekta in 
njihovimi matičnimi organizacij-
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c) druge naloge glavne recepcije

— posredovanje informacij o organi
zacijskih enotah ZP Iskra obisko
valcem v PPG (lokacije, naslove, 
telefonske številke, proizvodni pro
gram idr.).

— sprejem in oddaja ter čuvanje gar
derobe obiskovalcev,

— seznanjanje s programom zasede
nosti sejnih dvoran in usmerjanje 
obiskovalcev v PPG v zadevno sejno 
dvorano,

— prodaja žetonov za posluževanje s 
kavo in napitki obiskovalcev, ki 
ostanejo v govorilnicah vhodnega 
objekta (avtomat bo na voljo v jed
ru vhodnega objekta),

— vključevanje, izključevanje in da
ljinsko upravljanje avtomatiziranih 
vhodnih vrat glavnega vhoda v PPG,

— preprečevanje vstopa in ukrepanje 
proti nepoklicanim osebam v PPG,

— budno nadziranje in ukrepanje 
glede osebne, požarne in splošne 
varnosti v vhodnem objektu PPG.

ISKRA ISE 
Organizacijski biro

Mladi, mladi, mladi...
Razgovor s predsednikom mladine DO Elektromehanika

Poldrugo leto je že minilo od kongresa in prav je, da pogledamo dejav
nost in aktivnost mladih v svojih sredinah in ugotovimo, kako uresni
čujemo sklepe, ki smo si jih zadali in ki obvezujejo celotno mlado genera
cijo.

V branžni organizaciji Telekomunikacij imamo organiziranih 20 osnov
nih organizacij ZSMS in skupno telo, ki koordinira delo teh OO ZSMS. 
To je koordinacijski svet ZSMS DO Elektromehanika (KS). Povedati 
moramo, da se KS ZSMS IX) Elektromehanika srečuje s problemi delo
vanja OO ZSMS predvsem v nekaterih TOZD izven kranjskega področja.

Da bi bila v svojem izvajanju konkretnejša, sem prosila predsednika KS 
ZSMS DO Elektromehanika Braneta Smoliča, WF analitika v TAO za 
kratek razgovor.

„Brane, prosim, če se kar sam 
predstaviš in poveš, kdaj si bil izvoljen 
za predsednika."

„V tej delovni organizaciji delam 
sedmo leto. Že nekaj časa se ukvarjam 
z mladino, prav tako sem vključen 
samoiniciativno, pa tudi po svoji 
funkciji, v delo ostalih DPO v tovarni 
in na terenu.

Mesto predsednika sem prevzel 
decembra lani. Reči moram, da je zelo 
zahtevno, saj se zavedam odgovornosti 
te pomembne funkcije."

„Katere so temeljne točke vašega 
programa v letu 1976? “

„Že na prvem seminarju v januarju 
1976 smo izdelali konkretni akcijski 
program KS ZSMS DO Elektromeha
nika in programe komisij pri pred
sedstvu koordinacijskega sveta. Do
govorili smo se tudi za rok, do 
katerega so izdelale svoje programe 
tudi OO ZSMS po TOZD.

Naš akcijski program temelji pred
vsem na idejnopolitičnem izobra
ževanju mladih in reševanju proble
mov, s katerimi se mladi vsakodnevno 
srečujemo. Seveda pa sta pred nami 
tudi dva pomembna dokumenta: 
zakon o združenem delu in klubi 
samoupravljalcev, ki ju bomo morali 
dosledno obravnavati tudi mi, mladi 
delavci."

„Na kakšen način boste poskušali 
ta program uresničiti? ? “

„Menim, da ne bom povedal nič 
novega, pa je vseeno pomembno: naša 
realizacija programov je in bo v veliki 
meri odvisna od aktivnosti delegatov. 
Sejam predsedstva KS ZSMS DO Elek
tromehanika mora prisostvovati vsak 
predsednik OO ZSMS. S tem pred
sedstvo ni zaključena celota, zato je 
zaželeno, da sejam prisostvuje čim več 
mladih. Na omenjenih sejah pred
sedstva dobijo predstavniki TOZD 
konkretne zadolžitve."

„Kako zagotavljate obojestransko 
informiranost? “

„V zadnjem času je bilo informi
ranje na mrtvi točki. Skrajni čas je, da 
presekamo to črno nit. Akcije smo 
sicer izvajali uspešno, vendar širša 
javnost o tem ni bila seznanjena. Zato 
tudi ni čudno, če smo poslušali očit-

TOZD MONTAŽA, IDRIJA

Lani na meji 
rentabilnosti

Idrijska Montaža elektromotorjev 
je lani trdo čutila upadanje prodaje 
gospodinjskih aparatov in strojev. Saj 
je motor mišica stroja in če stroji ne 
gredo v denar, seveda tudi ni naročil 
za elektromotorje.

Zato je letni obračun pokazal le 
270.000 dinarjev ostanka dohodka, 
kljub močnemu izvozu, saj so izvozili 
za 516.000 dolarjev izdelkov na kon
vertibilno področje. Ugotovili so, da 
so bili lani 25 % pod načrtom, izvoz 
pa so dosegli višje - izvozili so okrog 
25 % proizvodnje.

Letos se obrača na bolje in se čuti 
rast konjunkture malih motorjev 
doma in na svetovnem tržišču. Pač pa 
so cene repromaterialov zlasti na jugo
slovanskem tržišču zelo visoke in cene 
končnemu izdelku seveda rastejo, zah
teve na tržišču pa so nasprotne.

Trenutno imajo dovolj naročil in 
so zasedli večino zmogljivosti. Ker so 
ugotovili, da imajo okrog 40 delavk 
več od predvidene sistemizacije in si 
prizadevajo stabilizirati poslovanje, so 
za eno leto poslali 10 delavk v „Ko- 
lektor", sosednjo tovarno, ki ji delav
cev primanjkuje.

Imajo pa še vedno težave z nabavo 
materiala in polizdelkov in to je v 
zadnjem času krivo, da so imeli do 
20 % zastojev. Druga težava pa je 
pomanjkanje likvidnih obratnih sred
stev. Tako ta ozka grla še vedno ne 
dovolijo popolne normalizacije poslo
vanja, kot so načrtovali v letošnjem 
letu. v r-

ke, da mladina bolj malo dela.
Potrudili se bomo, da bodo v bodo

če realizirane akcije same govorile o 
aktivnosti in delovanju mladih v naši 
sredini."

„Kakšna je povezava mladih Elek- 
tromehanike z ostalimi OO ZSMS v 
TOZD izven Kranja in kako je s pove
zavo KK ZSMS ZP Iskra? Kako je z 
OK ZSMS Kranj? “

„Trudimo se in v zadnjem času je 
povezava z OO ZSMS v TOZD izven 
Kranja boljša. To se odraža predvsem 
na kulturnem in športnem področju. 
Ne gre pa zanemarjati tudi idejnopoli
tičnega izobraževanja, saj imamo 
skupne izobraževalne seminarje.

Povezava s koordinacijsko konfe
renco ZSMS ZP Iskra (KK) je slaba in 
nam narekuje, da se bomo morali o 
tem v najkrajšem času temeljito pogo
voriti.

Z delovanjem KMD pri OK ZSMS

Kranj ne moremo biti zadovoljni, saj 
za svoje delovanje ne dobimo ustrezne 
pomoči; vzroke bi bilo potrebno čim- 
prej poiskati. Vsekakor pa nam je v 
tem trenutku dobrodošla pomoč 
posameznikov, predvsem ob izpelje
vanju akcij širšega družbenega po
mena."

„Ali vam ZK, sindikat in uprava 
podjetja nudijo dovolj podpore in 
razumevanja za uresničevanje naših 
akcij? “

„Vsekakor razumevanje je. Želimo 
pa, da bi ob določenih akcijah nasto
pali bolj enotno in s tem bo uspeh v, 
celoti zagotovljen. Z ustanavljanjem' 
aktivov mladih komunistov, katerih 
namen je pomagati mladim pri delu, 
bo delo v mladinski organizaciji v 
bodoče veliko lažje."

„Bi mogoče povedal še kaj vzpod
budnega? “

Prav na zadnji seji predsedstva smo 
se dogovorili, naj bi se mladi Iskraši v 
čimvečjem številu priključili akciji 
OK ZSMS Kranj: „1000 mladih iz’ 
Kranja ob žici okupirane Ljubljane". 
V zvezi s tem je predsedstvo sklenilo 
predlagati upravi tovarne, naj delovno 
soboto 8. maja 1976 prestavi.

V Elektromehaniki je zaposlenih 
skoraj polovico mladih. Problemi, s 
katerimi se srečujemo, niso samo naši, 
mladinski, to so problemi družbe in 
vsi skupaj jih moramo reševati.

Prav bi bilo, da se v bodoče mladi 
bolj množično vključujemo v akcije, 
saj si bomo s tem zagotovili lepši ju
trišnji dan."

IRA

Denarja ni!...

KRANJ - Posnetek, ki kaže 
stopnice pri Savskem mostu v 
Kranju, je nastal še v letih, ko je 
v naše glasilo pisal novinar Beno 
Dežman. Morda je prav on na

pravil ta posnetek, kdo ve? 
Zanimivo pri tem pa je, da 
posnetek spet lahko objavimo. 
Stanje stopnic ni prav nič boljše 
kot tedaj - pred letu Spomi
njam se, da je pred nedavnim 
neki delegat na seji DS Elektro- 
mehanike sprožil vprašanje o 
popravilu Savskega mostu. 
Vprašanje so posredovali občin
ski skupščini Denarja seveda 
ni V Kranju je še nekaj takih 
točk, ki jezijo Iskraše pa tudi 
druge Kranjčane. Ena takih je 
Vodopivčeva ulica, ki naj bi jo 
letos končno asfaltirali in po
pravili Prav v teh dneh v 
Kranju veliko razpravljajo o 
ureditvi križišča pred Iskro- 
Elektromehanika v Savski loki, 
kjer se nova kranjska obvoznica 
priključi na Ljubljansko cesto. 
Upamo, da bodo vsaj ta prob
lem rešili tako, da bo volk sit in 
koza cela. Alojz Boc

i
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objavlja prosta naslednja delovna mesta:

RAZVIJALEC SAMOSTOJNI
za dela v razvoju signalno-vamostnih naprav za železnico
Pogoji: II. stopnja elektrofakultete, šibki tok, 5 let delovnih izkušenj,
pasivno znanje nemškega jezika.
Nudimo izpopolnjevanje v tujini.
Osebni dohodek od 5.500 do 6.550 din.

SAMOSTOJNI PROJEKTANT
za projektiranje in preizkušanje naprav za avtomatsko ustavljanje vlakov. 
Pogoj: II. stopnja elektro fakultete, 3 leta delovnih izkušenj, pasivno 
znanje nemškega jezika.
Nudimo izpopolnjevanje v tujini.
Osebni dohodek od 5.500 do 6.550 din.

SAMOSTOJNI KOMERCIALNI REFERENT
Pogoj: višja izobrazba komercialne, ekonomske, ah tehnične smeri, 2 leti 
delovnih izkušenj na področju komercialnih poslov in aktivno znanje 
nemškega jezika.
Osebni dohodek od 4.350 do 5.180 din.

SAMOSTOJNI PROJEKTANT
za izdelavo projektov iz področja avtomatizacije ranžiranja tovornih vla
kov.
Pogoj: L stopnja elektro fakultete, smer šibki tok, 4 leta ustreznih delov
nih izkušenj, zaželjeno je pasivno znanje francoskega jezika.
Osebni dohodek od 5.180 din do 6.165 din.

SAMOSTOJNI PROJEKTANT
za projektiranje progovnih signalno-vamostnih naprav.
Pogoj: L stopnja elektro fakultete, smer šibki tok in 4 leta ustreznih 
delovnih izkušenj. Zaželjeno je pasivno znanje nemškega jezika.
Osebni dohodek od 5.180do 6.165 din.

2 PROJEKTANTA SPECIALISTA
za projektiranje naprav na področju avtomatskega zavarovanja cestnih 
prehodov.
Pogoj: srednja izobrazba elektrotehnične smeri (šibki tok), ustrezna prak
sa zaželjena.
Osebni dohodek od 4.350 do 5.184 din.
Poleg navedenih pogojev morajo imeti kandidati odslužen vojaški rok. 
Nastop dela je mogoč takoj.
Vloge kandidatov z dokazili o izpolnjenih pogojih sprejema kadrovska 
služba v 8 dneh po objavi oglasa.



Sklepi 13. seje skupščine ZP
(31. MARCA 1976)

Skupščina ZP Iskra potrjuje zapis
nik sklepov 12. zasedanja Skupščine z 
dne 26. II. 1976

Skupščina sprejme na znanje infor
macijo direktorja področja za ekono
miko o poslovnih rezultatih ZP Iskra 
za leto 1975.

Poslovno poročilo z zaključnim 
računom za leto 1975 ni predloženo 
Skupščini, ker Iskra AVTOMATIKA 
Se ni uspela izdelati svoj zaključni 
račun. Iz tega razloga je Skupščini 
Posredovana le splošna infonnacija o 
Poslovanju za leto 1975 brez poslov
nega poročila in zaključnega računa.

Skupščina ZP ugotavlja, da je 
združeno podjetje Iskra v poslovnem 
letu 1975 v globalu izpolnilo postav
ljene naloge in doseglo nadaljnjo 
Pomembno poslovno rast.

Tiste temeljne organizacije, ki so 
Poslovno leto zaključile z izgubo, naj 
izdelajo sanancijske programe, na 
osnovi katerih naj se podvzamejo 
ustrezni ukrepi, za odpravo izgub, ki 
naj se obravnavajo na samoupravnih 
0rganih organizacij.

Za realizacijo sklepa so zadolženi 
Poslovodni organi v temeljnih in de
lovnih organizacijah.

Skupščina ZP Iskra je v zvezi s 
Prošnjo TOZD Pržan za dodelitev 
sredstev iz rezervnega sklada ZP Iskra 
Za pokritje dela nekrite izgube po 
zaključnem računu za leto 1975 v 
višini N din 9,500.000,00 na osnovi 
sanacijskega programa, njegove ocene, 
mnenja kolegijskih izvršilnih organov 
ter predsedstva Skupščine in predloga 
Poslovodnega odbora ZP Iskra sprejela 
sklep (1 proti. 3 vzdržani), da soglaša 
s predlaganimi ukrepi sanacije TOZD 
“ržan in odobrava dodelitev kreditnih 
sredstev v višini N din 9,500.000.00 iz 
rezervnega sklada ZP Iskra pod pogo- 
Jem. da se dosledno izvaja sprejeti 
sanacijski program in da TOZD Pržan 
Sprejme ustrezni sklep samoupravnih 
°rganov, da se strinja z zamenjavo 
0ostqječega proizvodnega programa, v 
^nislu predloga poslovodnih organov

Iskra, podanega na tem zasedanju 
Skupščine.

Trenutno v rezervnem skladu ZP 
Iskra ni razpoložljivih sredstev, vendar 
Pa sklad izkazuje terjatve, zlasti do

stvu DO IEZE. da v roku 10 dni 
imenuje 3 člane v arbitražno komisijo. 
Za predsednika komisije Skupščine 
imenuje Naceta Pavlina. Iskra 
ELEKTROMEHANJKA, Kranj.

Skupščina vzame na znanje infor
macijo sekretarja Skupščine o poteku 
sprejemanja

samoupravnega sporazuma o usta
novitvi DO Iskra INVEST SERVIS

— samoupravnega sporazuma o uprav
ljanju s poslovnimi stavbami

— samoupravnega sporazuma o na
menskem združevanju sredstev v 
projekt mikroelektronika

— samoupravnega Sporazuma o 
družbeno-ekonomskem razvoju ZP 
Iskra v letu 1976.
Skupščina na osnovi podanega 

poročila sklene, da sc v roku 10 dni 
izvrši podpis vseh treh samoupravnih 
sporazumov.

Skupščina opozarja odgovorne 
poslovodne organe, da je rok za spre
jemanje samoupravnega sporazuma o 
družbenoekonomskem razvoju ZP 
Iskra v letu 1976 že potekel ter da 
nemudoma izvedejo postopek spreje
manja sporazuma.

Skupščina sprejnte na znanje poro
čilo o izvedenem postopku za izlo
čitev TOZD tovarne kondenzatorjev

Semič iz DO IEZE in za konstitui
ranje izločene TOZD v DO v sestavu 
ZP Iskra.

Na osnovi zahteve Tovarne kon
denzatorjev Semič in po pridobitvi 
predhodnih soglasij. Skupščina z 
večino glasov (1 proti. 3 vzdržani) 
daje soglasje k organiziranju delovne 
organizacije Tovarne kondenzatorjev 
Semič v sestavu ZP Iskra.

Skupščina vzame na znanje 
poročilo predsednika Skupščine o 
delu Skupščine, predsedstva in kole
gijskih izvršilnih organov za mandatno 
dobo 1974 1976 ter ga s 1.4. 1976
na njegovo prošnjo zaradi odhoda na 
novo službeno dolžnost podpred
sednik Skupščine SRS, razrešuje funk
cije predsednika Skupščine ZP Iskra.

Skupščina vzame na znanje poro
čilo predsednika odbora za samo
upravni nadzor Skupščine ZP Iskra o 
delu odbora v pretekli mandatni dobi.

Skupščina ZP Iskra na predlog 
družbenopolitičnih organizacij ZP 
podeljuje Vladimirju Logarju, pred
sedniku Skupščine ZP Iskra posebno
priznanje .. plaketo za njegovo
dolgoletno delo v Iskra, še posebej za 
njegovo delo kot prvemu predsedniku 
Skupščine ZP Iskra.

Plaketo je tov. predsedniku izročil 
predsednik sindikata ZP Iskra Jože 
Čebela.

Sklepi konstitutivnega 
zasedanja skupščine ZP

Skupščina ZP na osnovi poročila 
sekretarja skupščine ugotavlja, da so 
bile v temeljnih organizacijah združe
nega dela ZP ISKRE izvoljene delega
cije za delegiranje delegatov za skup
ščino ZP ISKRA ter s tem verificira 
mandate delegatom za naslednje dvo
letno obdobje.

Skupščina ugotavlja na osnovi 
predloženih pooblastil, da zasedanju 
skupščine prisostvujejo delegati iz 63 
temeljnih organizacij zdmženega dela 
ZP ISKRA tako, da je podana sklepč
nost zasedanja skupščine.

Skupščina ZP soglasno sklene, da 
se volitve in imenovanja, predvidena z 

TO/n c dnevnim redom današnjega zasedanja,
let k; • CZana 17 obve,znostl Pre ekllh opravijo z javnim glasovanjem. 
nnL, J6 °rEmZi1C,1Jsko m P°slov!u) Na predlog sindikalne organizacijepovezana v isto delovno organizacijo 
kot TOZD Pržan.

Skupščina sprejme na znanje infor
macijo o zaprosilu TOZD TEN za 
dodelitev sredstev iz rezervnega sklada 
Za pokritje dela nekrite izgube po 
Zaključnem računu za leto 1975, 
Qkrati z uradno informacijo TOZD

ZP ISKRA, ki ga je obrazložil pred
sednik Čebela, je skupščina soglasno 
izvolila za predsednika Skupščine ZP 
ISKRA Vladimira Klavsa, dipl. ing., za 
namestnika predsednika skupščine ZP 
ISKRA Pavlin Naceta, dipl. iur, in 
potrdila imenovanje za sekretarja

*riine zp ISKRA B08dana
s tem odstopajo od svoje prošnje. Mohoqa-Skupščina sprejema poročilo pred

sednika o delu skupščine in kolegij
skih izvršilnih organov za mandatno 
dobo 1974 - 1975 ter s tem daje raz- 
rešnico skupščini prejšnjega mandata. 

Skupščina vzame na znanje poro- 
ZP^'™tuorl0UM vouimin ueiavcev čj]o komisije za izvedbo razpisa in
hovimi n JZZL fZ' T imenovanje vodilnih in poslovodnih

Skupščina vzame na znanje poro- 
10 predsednika Odbora za samo- 

|Pravni nadzor in odbora za kadrov- 
.o-soeialne zadeve Skupščine ZP 

kra v zvezi s sistemom nagrajevanja 
osebnimi dohodki vodilnih delavcev

inu ugotovitvami ter stališči oz. 
Predlogi.

Skupščina je na osnovi podanega 
Poročila, pojasnila generalnega direk- 
!?pa ZP ter obširne razprave sprejela 

,eP, da se samoupravni sporazum o

delavcev ZP ISKRA, ki ga je podal

predsednik komisije, Preskar, ter na 
predlog komisije izvoli naslednje člane 
kolegijskega poslovodnega organa ZP 
ISKRA:
— Stipanič Anton, dipl. iur, dnektor 

področja za marketing, ZPI
— Anton Bukinis, direktor področja 

za finance ZPI
— Miloš Kobe, dipl. ing., direktor 

področja za inovacije ZPI
— Erik Vrenko, dipl. ing., direktor 

področja za organizacijo
— Milan Železnik, dipl. ing., direktor 

področja za kvaliteto ZPI
— Edvard Delopst, direktor področja 

za ekonomiko
— Boštjan Baiborič, direktor področ

ja za stike z javnostjo.
Skupščina sprejme predlog komi

sije, da se ponovno razpišejo naslednja 
delovna mesta:
— pomočnik generalnega direktoija 

ZPI
— generalni sekretar ZPI
— direktor področja za kadre

Do zasedbe delovnega mesta gene
ralnega sekretaija ZP bo posle general
nega sekretaija kot v.d. opravljal 
Žmavc Marjan.

Skupščina zadolžuje člane novo 
izvoljenega kolegijskega poslovodnega 
organa, da izdela program dela posa 
meznega področja, ki naj služi kot 
osnova za oceno aktivnosti in uspeš
nosti dela posameznega področja.

Na osnovi določil samoupravnega 
sporazuma o združevanju v sestavljeno

blitvi osebnih dohodkov in drugih

. celoti posreduje delegatom Skup- 

.cme zaradi pridobitve soglasja Skup-

teejemkov delavcev skupnih služb ZP 

šč
ščine.

Skupščina zadolžuje novoizvoljeni 
abor za kadrovsko-socialne zadeve 

^kupščine ZP Iskra, da ugotovi sklad- 
0st posameznih določil samo- 
P ravnega sporazuma o delitvi 

, tebnih dohodkov skupnih služb ZPs 
Prejetim družbenim dogovorom elek- 
Jokovinske industrije ter sprejeto 
tedikalno listo ter ga do konca me- 
eca maja uskladi z njegovimi določili. 

ž Skupščina sprejme predlog Odbora 
Da samoupravni nadzor ZP Iskra in 
Odlaga odborom za samoupravni 

*?7Zor posameznih delovnih organi- 
^ ij> da sistematično — četrtletno, 
Pravljajo preglede izvršenih službenih 
otovanj v inozemstvo.

Skupščina sprejme informacijo 
|tedsednika časopisnega sveta glasila 
L kra o novi programski zasnovi glasila 
kra ter sklene, da se na njeni osnovi 

Qtedhodno pridobi soglasja delovnih 
i^ganizacij ZP ter na osnovi njih izde- 

.konkreten predlog. Časopisni svet 
hd^Predlog predloži Skupščini v po-

n Skupščina sprejme na znanje infor- 
a5cyo ° predlogu za imenovanje 
^ rjtražne komisije v zadevi odškod-

Pate, ega zahtevka za izkoriščanje
»tov in s tem v zvezi naroča vod-

ISKRA - Industrija za avtomatiko
TOZD - ORODJA
Ljubljana,
Stegne 15

razpisuje po sklepu delavskega sveta prosto vodilno delovno mesto (ni 
reelekcija), in sicer za:

1. VODJO računovodstva
Poleg pogojev določenih v družbenem dogovoru o temeljih kadrovske 
politike na območju ljubljanskih občin še:
— diplomirani ekonomist
- 5 let prakse na delovnih mestih v računovodstvu ali finančno- 
analitskem področju

Odbor za medsebojna razmerja

objavlja prosta delovna mesta za

2. ANALITIKA
POGOJI: ekonomist ali ing. organizacije dela,4 leta prakse na delovnih 
mestih analitika

3. KNJIGOVODJO obratovnega knjigovodstva
POGOJI: ekonomski tehnik, 3 leta prakse na delovnih mestih v finanč
nem računovodstvu ali knjigovodstvu ali v stroškovnem knjigovodstvu.
Za objavljena delovna mesta pod 2. in 3. je predpisano poizkusno delo 45 
dni.
Prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljite v 15 dneh od dneva 
objave na naslov:
ISKRA AVTOMATIKO 
TOZD - ORODJA 
Ljubljana, Stegne 15

Informacije po telefonu 57-373.

organizacijo združenega dela. sprejme
Skupščina na znanje poročilo o se
stavi predsedstva Skupščine ZP. ki ga
sestavljajo:

— Klavs Vladimir, predsednik Skup
ščine ZP ISKRA in hkrati pred
sednik odbora za ljudsko obrambo

— Pavlin Nace, namestnik pred
sednika Skupščine ZP ISKRA

— Levovnik Franc, predsednik od
bora za razvojno in programsko 
politiko ZP ISKRA

— Petelin Milan, predsednik odbora 
za gospodarsko finančne zadeve

— Kavčič Peter, predsednik odbora 
za kadrovsko socialne zadeve

— Kobe Marjanca, predsednik odbora 
za inovacijsko dejavnost

— Penko Silvo, predsednik odbora za 
marketing in infonuatiko

— Panza Franjo, predsednik odbora 
za organizacijske zadeve

— Korošec Viktor, predsednik odbora 
za dmžbeno samozaščito

— Ferkolj Franc, predsednik odbora 
za zunanjetrgovinsko poslovanje

— Tribušon Božo, predsednik odbora 
za samoupravni nadzor

— Preskar Stane, predsednik OOZK 
ZPI

— Čebela Jože, predsednik sindikalne 
organizacije ZPI

— Pavlica Miloš, predsednik ZSM ZPI
— Križnar Franc, predsednik ZB ZP

Skupščina sklene, da se organizira 
seminar za novo izvoljene delegate 
Skupščine ZPI.

Marjani 
Mavrič 
v slovo

Se včeraj je tvoj vedri smeh 
odmeval med nami, danes pa 
smo globoko presunjeni izve
deli, da te ni več.

Skupaj smo delali, prema
govali težave, se veselili uspehov 
in z velikimi načrti mislili na 
prihodnost. Žal so vsi tvoji 
načrti in upanja zate končani 

Bila si komaj 20-letno dekle, 
/x>lna energija, delovnega elana 
in življenjskih radosti, vendar se 
je tvoja življenjska pot tako 
nenadno končala, da te ni več 
med nami, toda spomin nate bo 
vedno ostal. Naj ti bo lahka slo
venska zemlja.
SODELA VKE IN SO DELA VCI 

TOZD TEL BL DOBRA V A

ZAHVALA
Ob smrti mojega 

dragega očeta
LOVRA TRBLČA

se najlepše zahvaljujem sodelavcem iz 
TOZD ATC za izraze sožalja in de
narne prispevke

sin Nikola

ZAHVALA
Ob smrti mojega očeta
TOMAŽA KAFERLA

sc iskreno zahvaljujem vsem sodelav
kam in sodelavcem navijalnice relejev 
v kranjski tovarni za izraze sožalja in 
izkazano denarno pomoč

hčerka Ani Mihelčič

ZAHVALA
Ob smrti drage mame

KRISTINE MLINARIČ
se iskreno zahvaljujem sodelavcem iz 
TOZD ERO in ostalim iz Elektromc- 
hanike za izraze sožalja, podarjeni 
venec in denarno pomoč

sin Franc

Rudiju
Košaku 
v slovo

Sredi čudovite pomladi je 
padel hrast. Prenehalo je biti 
srce našega dragega prijatelja in 
sodelavca v TOZD Izdelovanje 
orodij in opreme v Iskri- IEZE 
- Rudija Košaka.

Ko prijatelj odhaja na pot, 
kjer ni vrnitve, je slovo najtežje. 
Besede slovesa so prazne, saj 
jezik ne more povedati vsega, 
kar čuti srvce.

Imel je neizmerno voljo pre
magati svojo bolezen. Izredno 
zaupanje vase, da bi z močjo 
svoje volje uspel pri tem priza
devanju, vendar je bilo telo že 
toliko izčrpano in srce preutru
jeno, da ni zmoglo nobenega 
utripa več. Obstalo je, s tem pa 
je obstalo življenje, ki je bilo 
tako px>lno skrbi za vse dobro. 
Skrbel je za svojo družnio, za 
svoj kolektiv, v katerem je bil 
tako priljubljen.

Prav sedaj, ko smo vsi priča
kovali, da se bo vrnil med nas in 
nam pomagal s svojimi bogatimi 
izkušnjami, ko se borimo, da bi 
uspešno speljali program novih 
gospodarskih ukrepov, je omah
nil

Vse življenje je živel po svo
jih jasnih načelih, s svojo oseb
nostjo je v vseh, ki smo ga 
poznali zarisal lik, ki se nikoli 
ne pozabi. Imel je kljub skro
mnosti bogato življenje. Nje
gova družina in z njo mi pa 
toliko teže občutimo slovo.

Več kot dvajset let nas je 
vezalo skupno delo, a Iskri je 
dal osemindvajset let svojega 
življenja. V razvojna leta Iskre 
je vgradil svoje delo, vestnost in 
požrtvovalnost.

Dragi Rudi, svojemu kolek
tivu ničesar ne dolguješ. Čeprav 
že dolgo bolan, si svoje moči 
dokončno izčrpal pri konstruk
cijah zahtevnih orodij. Bil si 
preveč posredno med nami, da 
bi nam za vsem tem ostal le 
spomin. Preveč je tvojih na
črtov in risb ostalo v naši de
lavnici, da bi te lahko pozabili. 
Nismo si mogli seči v roke ob 
zadnjem slovesu, saj si nismo 
mogli misliti, da te ne bo več.

Dragi Rudi, mirno počivaj v 
slovenski zemlji!

Tvoji sodelavci

ZAHVALA
Ob smrti moje drage mame

MARIJE VOGRINČIČ
se iskreno zahvaljujem osnovni orga
nizaciji sindikata skupnih strokovnih 
služb Iskra — IEZE za poklonjeni 
venec in izraze sožalja.

Marija BALOH 
z dmžino

ZAHVALA
Ob boleči izgubi 

mojega ljubega moža
JOŽETA NOVAKA

se iskreno zahvaljujem vsem sodelav
cem v delavnici vzdrževanja in TOZD 
Stikala za podarjene vence, govor pri 
odprtem grobu tov. Cvetu Severju, 
izraze sožalja in za tako številno 
spremstvo na njegovi zadnji poti

žalujoča žena 
Jožica Novak

ISKRA -
Štev. 15 - 17. april 1976 ^
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Prvenstvo Elektromehanike
v kegljanju

Na kegljišču Triglava v Kranju je 
bilo 20. in 21. marca prvo ekipno 
prvenstvo v kegljanju med TOZD 
industrije telekomunikacij. Nastopalo 
je 18 ekip s po šestimi igralci. Ta na
stop je hkrati služil tudi za posamezno 
prvenstvo Elektromehanike v keglja
nju. Prvih 24 tekmovalcev finalistov 
bo nastopalo še enkrat. Po tem nasto
pu bomo s skupnim številom kegljev 
dobili prvaka Elektromehanike za 1. 
1976. TOZD Blejska Dobrava ter 
Institut za prenosno tehniko v Ljub
ljani sta to prvenstvo vzela zelo neres
no, kajti kljub prijavi na tekmovanje 
ni bilo nobenega igralca teh dveh 
TOZD.

REZULTATI
Ekipno — moški kegljev

1. Orodjarna 2480,
2.Vzdrževanje 2395.
3. ATC 2394.
4. Elektrooptika 2338.
5. Skupne službe 2330,
6. SPD 2281.
7. Števci 2279,
8. TEA 2266,

9. Instrumenti 2212,
10. ERO 2157,
11. Vega 2154,
12. Mehanizmi 2144,
13. Stikala 2141,
14. TEN 2106,
15. Hoijul 2054.
16. Komercialno področje 1959,
17. Komerciala Ljubljana 1550,
18. Merilne naprave 1400 kegljev.

Ženske posamezno:

L Helena Šavs (ATC) 387, 2. Mar
jana Zore (Instr.) 385. 3. Anica Šparo
vec (Mehanizmi) 383, 4. Jožica Zadra
vec (Števci) 345, 5. Marica Završen 
(TEA) 345, 6. Majda Pogačnik (Instr.) 
343. 7. Jožica Fon (B. Dobrava) 337, 
8. Milena Ivanetič (TEA) 337, 9. 
Nada Dežman (Instr.) 336, 10. Štefka 
Murnik (Kom. podr.) 335, 11. Nada 
Pavič 330, 12. Irena Svatovšek (obe 
ATC) 325, 13. Maijeta Cej (TEA) 
323, 14. Tilka Kokalj (Instr.) 319. 15. 
Dora Tavčar 304, 16. Marija Kavčič 
(obe ATC) 300, 17. Maja Zajc (El. 
opt.) 298. 18. Kristina Murnik (TEA) 
297. 19. Ljuba Ganzi 296, 20. Darin
ka Bohinc (obe Mehanizmi) 284, 21. 
Milka Vrtnik (TEA) 276. 22. Zvonka 
Kejžar (B. Dobrava) 266, 23. Majda

Iskra — industrija za telekomunikacije, elektroniko in elektromehaniko 
Kranj o. sol. o.
Montažno servisna organizacija Ljubljana o. sol. o.
Ljubljana, Medvedova 28

razpisuje prosto delovno mesto:

VODJA GOSPODARSKE SLUŽBE
Delovno mesto je vodilno in obsega vodenje, organiziranje in usklajevanje 
prodajne, nabavne in planske funkcije TOZD a:
Kandidat mora poleg splošnih pogojev izpolnjevati še naslednje pogoje:
- da ima visoko ah višjo strokovno izobrazbo ekonomske smeri.
-- da ima 5 let delovnih izkušenj, od tega najmanj 2 leti na področju 

gospodarske dejavnosti.
— da obvlada en svetovni jezik
Poleg navedenih pogojev mora kandidat imeti tudi moralnopolitične vrli
ne in aktiven odnos do samoupravljanja, sposobnosti Vodenja, organi
ziranja in usklajevanja delovnega procesa.
Kandidat lahko nastopi delo takoj.
Osebni dohodek je okrog 7.500 din.
Izpolnjevanje teh pogojev mora biti v skladu z. družbenim dogovorom o 
nalogah pri oblikovanju in izvajanju kadrovske politike v SR Sloveniji. 
Pismene ponudbe s priloženimi dokazili naj kandidati pošljejo v roku 8 
dni na naslov: Iskra Elektromehanika Kranj. Montažno servisna organi
zacija Ljubljana. Medvedova 28.
Prijavljene kandidate bomo o izidu razpisa pismeno obvestili v roku 30 
dni po izteku roka za sprejemanje prijav.
Vse informacije o delu daje direktor TOZD-a.

Razpisna komisija sveta Inštituta IS KR A- Elektromehanika, Kranj, o. sol.
0. — Inštitut za prenosno tehniko Ljubljana, o. sol. o., Ljubljana, Tržaška 
c. 2,

razpisuje na podlagi 14. in 15. člena samoupravnega sporazuma o medse
bojnih razmerjih delavcev v združenem delu Inštituta za prenosno teh
niko, Ljubljana, naslednja vodilna delovna mesta:

1. pomočnika direktoija za tehniko
2. pomočnika direktoija za ekonomiko
3. pomočnika direktoija za organizacijo poslovnega procesa
4. sekretaija.

Kandidati morajo poleg splošnih pogojev izpolnjevati še naslednje pogoje: 

pod tč. 1:
visokošolska izobrazba elektrotehniške stroke, 5 let delovnih izkušenj, od 
tega najmanj 3 leta na vodstvenih delovnih mestih v raziskovalno-razvojni 
dejavnosti ter poslovno-organizacijske in vodstvene sposobnosti, ki jih 
kandidat dokaže z referencami o rezultatih svojega dosedanjega dela.

pod tč. 2:
visokošolska izobrazba ekonomske stroke, 5 let delovnih izkušenj, od 
tega najmanj 3 leta na vodstvenih delovnih mestih v gospodarsko finančni 
dejavnosti ter poslovne, organizacijske in vodstvene sposobnosti, ki jih 
kandidat dokaže z referencami o rezultatih svojega dosedanjega dela.

pod tč. 3:
visokošolska izobrazba ekonomske ali organizacijske stroke, 5 let delov
nih izkušenj, od tega najmanj 3 leta na vodstvenih delovnih mestih v 
poslovno-organizacijski dejavnosti ter strokovne, vodstvene in organi
zacijske sposobnosti, ki jih kandidat dokaže z referencami o rezultatih 
svojega dosedanjega dela.

pod tč. 4:
visokošolska izobrazba pravne ali organizacijske stroke, 5 let delovnih 
izkušenj, od tega najmanj 3 leta na vodstvenih delovnih mestih v upravno 
-pravni dejavnosti ter strokovne, vodstvene in organizacijske sposobnosti, 
ki jih kandidat dokaže z referencami o rezultatih svojega dosedanjega 
dela.
Vsi kandidati morajo imeti moralnopolitične vrline in aktiven odnos do 
samoupravljanja. Izpolnjevanje teh pogojev mora biti v skladu z družbe
nim dogovorom o nalogah pri oblikovanju in izvajanju kadrovske politike 
v SR Sloveniji.

Pismene prijave s priloženimi dokazili naj kandidati pošljejo do 28. 4. 
1976 na naslov: ISKRA Elektromehanika Inštitut za prenosno tehniko 
Ljubljana. Ljubljana. Tržaška c. 2. z. oznako ..na razpis".
Prijavljene kandidate bomo o izidu razpisa pismeno obvestili do 15 5. 
1970.

Zrinšek (Števci) 265, 24. Martina 
Cegnar (TEA) 264, 25. Olga Oven (B. 
Dobrava) 258, 26. Ernesta Pavšič 
(Kom. podr.) 258. 27. Darinka Erze
tič (Števci) 231, 28. Draga Rozman 
(TEA) 216, 29. Zdenka Štempihar 
(Števci) 214 kegljev.
Moški posamezno:

1. Franci Brezar 445, 2. Franc 
Oman 441, 3. Janez Potočnik (vsi 
Orodjarna) 435, 4. Stane Golob (Sk. 
sl.) 430, 5. Jože Mojškerc (EO) 429, 
6. Maijan Planinc (ATC) 426, 7. Stane 
Bregar (SPD) 423, 8. Drago Skubic 
(Števci) 422, 9. Ivan Sire (ATC) 420, 
10. Stane Markun (Vzdrž.) 418, 11. 
Andrej Hvasti (Stikala) 418, 12. Janez 
Pavše (Vega) 414, 13. Rafko Rajgelj 
(Orodjarna) 414, 14. Boris Nadižar 
(Števci) 413, 15. Anton Šolar (Meh
anizmi), 412, 16. Avgust Kavčič 
(ATC) 409. 17. Matija Štefe (Mer. n.) 
409, 18. Niko Drinovec (Sk. sl.) 404,
19. Ivan Mezek (Vzdrž.) 403, 20. 
Maijan Križnar (TEA) 402, 21. Franc 
Selan (SPD) 400, 22. Vinko Juvančič 
397, 23. Ivo Bevc (oba Vzdrž.) 397, 
24. Franc Sajevec (Števci) 396, 25. 
Jovo Keserič (Vzdrž.) 395, 26. Franc 
Konc (Instr.) 395, 27. Jože Zevnik 
(TEA) 395, 28. Peter Hkavec (Sk. sl.) 
393, 29. Jože Lombar (Orodjarna) 
392, 30. Avgust Kladnik (EO) 391, 
31. Jakob Tršak (ATC) 390, 32. Joža 
Jeraj (Orodjarna) 390, 33. Tone Obid 
(Vega) 388, 34. Edo Kavčič (SPD) 
388, 35. Slavko Nušič (TEA) 387, 36. 
Silvo Korantar (Instr.) 386, 37. Vinko 
Kokalj 385, 38. Cveto Zalokar (Sk. 
sl.) 385, 39. Maijan Hervol (Vzdrž.) 
385, 40. Ludvik Glavač (Stikala) 385, 
41. Maijan Šilar (ATC) 384, 42. Vin
ko Šolar (Mehanizmi) 383, 43. Franc 
Vrhovnik (TEN) 382, 44. Joža Stroj 
(SPD) 382, 45. Andrej Strelec 382, 
46. Polde Drvarič 382, 47. Maks Tiselj 
(vsi EO) 381, 48. Maijan Pičulin 
(Števci) 380, 49. Janez Dolenc (Mer. 
n.) 378, 50. Miro Grmič (Orodjarna) 
377, 51. Karl Lampič (TEN) 376, 52. 
Maijan Pohleven (ERO) 375, 53. Mla
den Vukovič (Kom. podr.) 374, 54. 
Rajko Križnar (ERO) 374, 55. Pavel 
Ropret (TEA) 372, 56. Štefan Šulak 
371 (EO) 371, 57. Štefan Stanovnik 
(Hoijul) 371, 58. Maijan Stenovec 
370, 59. Viktor Košir (Stikala) 370, 
60. Jože Koželj (Sk. sl.) 367, 61. 
Janez Udir (Instr.) 366, 62. Janez 
Rekelj (ATC) 365, 63. Franc
Cuderman (TEA) 365, 64. Jože Jeko- 
vec (ERO) 364, 65. Matej Buijak 
(Hoijul) 363, 66. Boris Mlakar (Kom. 
podr.) 362, 67. Jože Konc (Instr.) 
362, 68. Floijan Pegam (Sk. sl.) 359, 
69. Jože Geršak 357, 70. Feri Samič 
(oba Vega) 357, 71. Boris Vukanac 
(ERO) 355, 72. Milan Soklič (instr.) 
354, 73. Jože Bohinc (Kom. podr.) 
353, 74. Stane Vidic (SPD) 351, 75. 
Stane Vidic (Mehanizmi) 351, 76. 
Jaka Feijan (ERO) 350, 77. Vlado 
Čadež (TEN) 349, 78. Tomaž Žibert 
(Instr.) 349, 79. Maijan Pogačar (Mer. 
n.) 348, 80. Matevž Nič (TEA) 345,
81. Andrej Nunar (Kom. podr.) 345.
82. Franc Balantič (Stikala) 344. 83. 
Silvo Gril (Števci) 343, 84. Franc 
Jazbec (Horjul) 342. 85. Brane Suha
dolnik (Kom. podr.) 340, 86. Milan 
Sajovec (ERO) 339. 87. Martin Krek

ZAHVALA

Ob najinem odhodu v pokoj 
se vsem sodelavkam in sodelav
cem podjetja Iskra, TOZD 
Keramika najlepše zahvaljujeva 
za darila, ki sva jih prejeli ob 
koncu najine delovne dobe. za 
prisrčne čestitke in ganljive 
poslovilne besede Jožice Horvat 
ter vodstvu sindikata in Viki 
Mošek za njen trud.

Prav tako se tudi zahvalju
jeva za skupne fotografije, 
katere nama bodo v trajen spo
min.

Ob koncu vam želiva še 
mnogo delovnih uspehov ter vas 
tovariško pozdravljava

Ivanka Strah 
Julijana Klemenčič

Z

v

ISKRA glasilo delovnega kolek 
tiva ZP Iskra, industrije za elektro
niko, telekomunikacije, elektrome
haniko, avtomatiko in elemente, 
Kranj Urejuje uredniški odbor — 
Glavni urednik: Bogo Mohor, v. d. 
odgovornega urednika Janez Šilc — 
Izhaja tedensko Rokopisov ne 
vračamo — Naslov: Ljubljana, Pre
šernova 27, telefon 24-905, int. 48 
— Tisi-: Časopisno-tiskarsko pod
jetje PRAVICA DNEVNIK, Ljub
ljana.

Po mnenju sekretariata za infor
macije SRS je glasilo oproščeno 
plačila temeljnega davka od pro
meta proizvodov.

(SPD) 337. 88. Jože Kržič (Vega) 
337. 89. Franc Hrastar (TEN) 336. 
90. Drago Jambrešič (Mehanizmi) 
335, 91. Ivan Vačovnik (TEN) 335,
92. Jože Katrašnik (Mehanizmi) 335.
93. Ludvik Intihar (Hoijul) 334. 94. 
Dušan Papež (TEN) 328. 95. Edo 
Krivina (Mehanizmi) 328, 96. Franc 
Žižmund (Števci) 325, 97. Ciril 
Smrtnik 322, 98. Jože Jazbec (oba 
Hoijul) 322, 99. Pavel Janc 311. 100. 
Borut Janc 308, 101. Igor Gabrič 
303, 102. Danilo Pervanja (vsi Kom- 
podr.) 303, 103. Slavko Poženel 
(Vega) 301, 104. Peter Gregorc (Kom- 
podr.) 281, 105. Franc Zupan (Mer- 
n.) 265, 106. Lado Matelič (Stikala) 
254, 107. Slavko Boh (Kom. podr.) 
229 kegljev.

Finalisti se bodo pomerili 24. 
aprila na kegljišču KK Triglav v Kra-

Šahovski pokali oddani
Osmi redni hitropotezni turnir za 

prvenstvo Iskre je bil 10. aprila v 
Žužemberku. Udeležilo se ga je 46 
šahistov iz 12 večjih kolektivov. 
Končni vrstni red je bil naslednji: 1. 
Jože Kerec, 2.-5. Miha Šmid. Janez 
Kuinše, Brane Deželak. Stane Hrovat, 
Martin_ Brce, 7. 10. Jože Špede, 
Sandi Černač, Bogdan Brezigar. Milo
van Rulič, 11. Vito Šoukal. 12. Zlatko 
Jeraj, 13. Marjan Kem, 14. 15. Živo- 
rad Andrejič. Pavle Sešek, 16.-17. 
Lojze peželak. Juriča Zadravec, 18. 
Dane Čeme, 19. Ciril K osmina, 20. 
Boris Savkovič, 21. Stane Zemljarič, 
22.-23. Karel Kmetič, Lado Anžur, 
24. Vasilije Aletič, Franc Šiško, 27. 
Janez Suhadolnik, 28. Mladen Baščo- 
vanovič, 29. -31. Janez Čehič. Miran 
Novak, Pavle Jereb, 32. Jože Fortuna, 
33. Jernej Drčar, 34. Dušan Debevc, 
35. Srečo Brezovar, 36. Jože Hočevar, 
37. Albin Obleščak, 38. Zoran 
Barešič, 39.—40. Jože Kerin, Brane 
Brce, 41.—42. Jure Muhič, S pa soje 
Kosorič, 43.-44. Ivan Iveta, Metod 
Bolte, 45. Leon Gričar, 46. Tobing 
Poltak.

Pokal zmagovalcev je osvojil tre
nutno najboljši hitropotezni igralec v 
Iskri Jože Kerec. Zmagal je na treh 
tu milj ih. Ostali zmagovalci so se pa 
razvrstili takole: po dve zmagi imata 
še Stane Pertinač in Janez Kumše, eno 
pa Brane Deželak.

Oddan je bil tudi šahovski pokal- 
Premočno ga je osvojil s 108 točkami 
Janez Kumše. Pokale sta prejela tudi 
drugouvrščeni z 89 točkami Miha 
Šmid in tretji Brane Deželak s 85 toč
kami. Točke za šahovski pokal jf 
osvojilo kar 41 šahistov. To pomeni, 
da se je toliko šahistov vsaj enkrat pla
siralo do 15. mesta, vendar je pokal 
osvojil tekmovalec, ki je bil vedno v 
vrhu turniijev. Hkrati pa je to tudi 
nagrada najmarljivejšim, ki se redne 
udeležujejo teh tekmovanj. Ostali 
šahisti pa so osvojili naslednje števila 
točk: Stane Pertinač 80,5, Jože Kerec 
79,5,. Martin Brce 59,5. Vito Šoukal
52.5, Milovan Rulič 42,5, Dane Čem6
35.5, itd.

Zahvaljujemo se vsem dosedanjim 
organizatorjem tu milje v. Posebna zah; 
vala pa kolektivu TOZD Keramični 
kondenzatorji v Žužemberku, ki 50 
pripravili tako lepo tekmovanje z lič
nimi nagradami in pogostitvijo.

Šah iste Iskre vabimo v novo tek
movanje za pokale in na nadaljnja 
naša tekmovanja. Naslednji redu' 
hitropotezni turnir bo 28. avgusta n 
Sežani. Že sedaj vas tudi vabimo 
deseto jubilejno tekmovanje, ki bo ' 
novembru v TOZD TE LA v Ljubljanj 
z geslom ..Najmanj sto udeležencev-

-B. B--

r

Iskra 
na sejmu
Alpe-Adria

V prizidku velike obokane 
hale se je Iskra priključila veli
kemu številu razstavljalcev, ki 
so sodelovali na letošnji jubi
lejni razstavi Alpe-Adria.

Iskra je največji jugoslo
vanski proizvajalec električnega 
ročnega orodja, tako po številu 
proizvodov kot po serijah. 
Razumljivo je torej, da celot
nega proizvodnega asortimana 
ni mogla uvrstiti v tri stojnice, 
kolikor jih je pripravila za letoš
nji sejem.

Omejila sc je torej na prikaz 
električnega ročnega orodja za 
domača dela, klip-klap pro
gram, ki obsega vrtalne stroje, 
garniture orodja in priključke 
ter električne brizgalke.

Prikazovanje je potekalo po 
načinu demonstracije s 
pri kažem p rak tič ne uporab e, 
kot dodatek pa so pokazali tudi 
nekaj vzorcev električnih roč-

Ddo na ročni krožni žagi

nih orodij za obrt in industrijo 
ter električna ročna orodja za 
gradbeništvo.

Zanimanje obiskovalcev za 
Iskrine strojnice je bilo pre
cejšnje. saj so vsi enotnega 
mnenja, da ima potrošnik pra
vico ne samo kupiti, lenivec 
tudi izvedeti, kaj kupuje. S. F.

Planinski izlet na 
Grossvvenediger

Planinska sekcija ISKRA Elektromehanika Kranj organizira 26. in 27- 
aprila 1976 planinsko-smučarski vzpon na Grosswenediger.

Odhod izpred kranjskega kina Center bo v ponedeljek, 26. aprila ob 5- 
uri zjutraj. Vožnje bo okrog 4 ure, hoje prvi dan sedem ur, naslednji dan 
pa tri ure. Obvezna je zimska oprema, priporočamo pa tudi turno- 
smučarsko.

Cena prevoza je 20 din, kavcija pa 50 din. Prijave sprejema Olga Pajk- 
tajništvo ERO, tel. 28-22, ali poverjeniki sekcije do vključno srede, 21- 
aprila 1976.

Vabljeni!


